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صفحه آرایی و طراحی کتاب، 
مجله و نشریات، بروشور و ... 

پذیرفته می شود

چاپ کتاب های شما از یک نسخه تا صد هزار نسخه

انتشارات شروع
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پرویز هوشیار، هنرمند و داستان نویس بوشهری به دنبال تحمل یک دورۀ 

طولانی بیماری در ۷۲ سالگی درگذشت.  این نویسنده و هنرمند جنوبی 

که از بنیانگذاران سینمای آزاد در بوشهر و پایه گذاران انجمن بوشهری های 

مقیم تهران بود، متولد سال ۱۳۳۰ در بوشهر بود که پس از کسب دیپلم از 

دبیرستان سعادت بوشهر در دانشگاه مشهد پذیرفته و با کسب لیسانس 

روانشناسی از این دانشگاه دانش آموخته شد...

روزنــامـه مــردم اســتان بـوشــهــر

www.payameasalooye.irwww.payameasalooye.ir
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مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر از سرمایه گذاری یک هزار میلیارد ریالی در 

ساخت اسکله های تجاری در بندر دیر خبر داد و گفت: یکی از این اسکله ها در ماه 

جاری همزمان با ایام الله دهه فجر افتتاح می شود. محمد شکیبی نسب با بیان 

اینکه طرح توسعه بنادر تجاری در نقاط مختلف استان بوشهر در حال اجرا است 

اظهار داشت: طرح های توسعه ای بنادر تجاری استان بوشهر در حال اجرا است 

که این طرح ها در مناسبت های مختلف افتتاح و وارد مدار بهره برداری می شود.

وی بندر تجاری دیر در جنوب استان بوشهر را یکی از   ....
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نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شورای اسلامی گفت: با موفقت 

مجلس، صیادان و ملوانان از مزایای کامل بیمه در طول سال و بازنشستگی 

بهره مند می شوند. عبدالکریم جمیری چهارشنبه شب در جمع خبرنگاران با بیان 

اینکه ملوانان و صیادان تا کنون از عمده مزایای بیمه برخوردار نبوده اند اظهار 

داشت: ملوانان و صیادان بر اساس مدتی که به دریا می رفتند با پرداخت حق 

بیمه ۷ درصدی یک یا چند ماه در سال از بیمه برخوردار می شدند به همین دلیل 

علیرغم چند دهه فعالیت سخت و طاقت فرسا عملًا از بیمه درمانی و همینطور 

سنوات و بازنشستگی محروم بودند...

تأییدصلاحیت 

هشت داوطلب 

جدید نمایندگی 

مجلس در بوشهر

1402111771

1402111773

نماینده بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس:

صیادان و ملوانان از مزایای 
کامل بیمه بهره مند می شوند

شنبـه 7 بهمن ماه 1402/ 27 ژانــویه 2024 / 15 رجــب 1445/سال شانزدهــم/ شمـــاره 2413 / 7000 تومان/ 8 صفحـــه 

آگهی مزایده عمومی-فراخوان اول
شرکت راه اندازی و بهره برداری صنایع نفت )OICO( در نظر دارد تعدادی خودروی تملیکی خود را به 

شرح ذیل از طریق مزایده عمومی به فروش برساند.

موضوع مزایده:  

فروش 17 دستگاه خودروی تملیکی واقع در منطقه پارس جنوبي بر اساس بالاترین قیمت پیشنهادی برای هر مورد یا به صورت 
یکجا و کلی.

نوع مزایده:  مزایده عمومی یک مرحله ای که سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده درج می گردد.

مبلغ و نوع سپرده شرکت در مزایده:

مبلغ سپرده شرکت در مزایده 1،000،000،000 )یک میلیارد( ریال است که به صورت ضمانتنامه بانکی یا چک تضمین شده بانکی )چک 

رمزدار( و یا واریز وجه نقد به شماره حساب 292258682 بانک تجارت شعبه نوبنیاد به نام "شرکت راه اندازی و بهره برداری صنایع نفت" قابل 

ارائه می باشد.

محل و زمان توزیع اسناد مزایده:

مزایده گران می توانند جهت دریافت اسناد مزایده از تاریخ 1402/11/08 لغایت 1402/11/11 از ساعت 10:00 الي 16:00 در محل شركت راه اندازی 

و بهره برداری صنایع نفت )OICO( به نشاني: عسلویه، میدان شهدای آتش نشانی، منطقه ویژه اقتصادی، دفاتر شرکت راه اندازی و بهره برداری 

صنایع نفت )ایکو( مراجعه نمایند. جهت اطلاع از شرایط دریافت اسناد مزایده با شماره 09360421800 آقای ناصر رحمانی تماس و یا شماره  

96623636 - 021 داخلی 3870 آقای بهارلویی حاصل فرمایید.

تاریخ تحویل پاکات پیشنهادی تا پایان ساعت 16:00 روز شنبه مورخ 1402/11/21 می باشد. تاریخ گشایش پیشنهادات روز سه شنبه 

مورخ 1402/11/24 می باشد.

هزینه درج آگهی:

هزینه درج آگهی در روزنامه )ها( بر عهده برنده مزایده می باشد.

از کلیه اشخاص حقوقی/حقیقی واجد صلاحیت که مایل به شرکت در مزایده فوق می باشند، دعوت به عمل می آیدکه با در نظر گرفتن کلیه موارد 

فوق و در دست داشتن معرفی نامه کتبی جهت دریافت اسناد مزایده، در مهلت تعیین شده از ساعت  10:00 الی 16:00  به نشانی فوق الذکر، 

مراجعه نمایند. 

 روابط عمومی شرکت راه اندازی و بهره برداری صنایع نفت )اُیکو(

روابط عمومی شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

سازمان منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس

بدیهی است کلیه فرآیند برگزاری مناقصه الکترونیکی از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )سامانه ستاد( به نشانی: WWW.SETADIRAN.IR انجام می پذیرد و به پیشنهادهای خارج از سامانه ستاد 
هیچگونه ترتیب اثری داده نخواهد شد و مناقصه گران بایستی نسبت به ثبت نام در سامانه ستاد و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی اقدام نمایند.

مناقصه گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر به سايت WWW.SPGC.IR مراجعه و يا با شماره تلفن های  44 - 36 - 07731318335 تماس حاصل فرمايند. 
شناسه آگهی: 1651573

توجه: امكان تغيير در زمان و مهلت هاي تعيين شده وجود دارد. در صورت انجام هر گونه تغيير، مراتب از طريق سامانه تداركات الكترونيكي دولت )ستاد( به مناقصه گران اطلاع رساني خواهد گرديد.

 شناسه آگهی: 1651194

2002097576000039شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران

تقاضای 0040016 مناقصه شماره 1400/093 شماره مناقصه و تقاضا 
)FREQUENCY CONVERTER DRIVE SYSTEM )VFDموضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستی

1.768.850.000 ريالمبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار
تضمين شركت در فرايند ارجاع كار بصورت يكي از تضامين قابل قبول وفق آیین نامه تضمين نوع تضمين شركت در فرايند ارجاع كار

شماره 123402/ت50659 ه مورخ 94/09/22 هيأت وزيران مي باشد.

35.377.000.000 ريالمبلغ برآوردي مناقصه

آخرين مهلت دریافت اسناد ارزيابي كيفي و اسناد مناقصه

  در سامانه ستاد 
5 روز پس از درج نوبت دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ایران می باشد.

آخرين مهلت بارگذاري و ارسال مستندات ارزيابي كيفي )رزومه( و 

اسناد مناقصه پاکات )الف ب ج( در سامانه ستاد

ظرف مدت دو هفته پس از انقضای مهلت دریافت اسناد می باشد.

پس از ارزیابی کیفی مناقصه گران، مستندات دریافت پیشنهاد فنی و مالی بهمراه برنامه زمانی از طریق سامانه ستاد ارسال می گردد.آخرين مهلت بارگذاری پيشنهادات فنی/ مالی در سامانه ستاد 

استان بوشهر- شهرستان عسلویه- شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی - فاز های 15 و 16- ساختمان امور کالا- اداره خرید پالایشگاه ششمآدرس مناقصه گزار

آگهي فراخوان مناقصه عمومي یک مرحله ای به روش فشرده 
شركت مجتمع گاز پارس جنوبي در نظر دارد اقلام مورد نياز خود را با شرايط ذيل بصورت برگزاری مناقصة عمومي یک مرحله ای از 

طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )سامانه ستاد( تأمين نمايد:                                                        

آگهي  ارزیابي كيفي مناقصه گران
موضوع مناقصه: خرید و تجهیز سه دستگاه خودرو آتش نشانی )شامل 2 دستگاه خودرو آب و فوم 

و 1 دستگاه خودرو چند منظوره آب، فوم و پودر( - مناقصه شماره 1402/35                                                      

مناقصه عمومي دو مرحله اي نوع مناقصه 

سازمان منطقه ويژه اقتصادي انرژي پارس، استان بوشهر، عسلويه، ساختمان همايش هاي خليج فارس  نام و نشاني مناقصه گزار

1/104/000/000/000 ريال  مبلغ تقريبي برآورد  اوليه

ضمانتنامه بانكي يا وجه نقد به ميزان 000,000, 780 ,30  ريال )كه قابل تمديد به مدت سه ماه با درخواست مناقصه گزار نوع و مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار 
بوده و پس از تاييد در مرحله ارزيابي كيفي بايستي همزمان با تحويل پيشنهادها ارايه گردد.(

اشخاص حقوقي )تولید کننده یا تأمین کننده خودروهای آتش نشانی(شرايط شركت در مناقصه

از طريق سامانه تداركات الكترونيكي دولت )ستاد( به آدرس اينترنتي www.setadiran.irنحوه دريافت استعلام ارزيابي كيفي مناقصه گران

يك هفته پس از چاپ آگهي نوبت دوم آخرين مهلت اخذ فرم هاي استعلام ارزيابي كيفي از سامانه ستاد

14 روز پس از تاريخ آخرين مهلت اخذ فرم هاي استعلام ارزيابي كيفيآخرين مهلت بارگذاري مدارك و مستندات در سامانه ستاد

4 - 2150 0773137      نمابر : 07731372155تلفن  كميسيون مناقصات 

1402111772

هنرمند و داستان نویس بوشهری درگذشت

در آیین اهدای اسناد مالکیت منازل ۴ شهر و ۱۰ روستای عسلویه مطرح شد:

 تکــرار ده بــــاره مشکلات عسلــویــه، ایــن بــار در حضـور رئـیس دستگاه قضــا
تفویض اختیار آیت ا… محسنی اژه ای به رئیس کل دادگستری بوشهر برای رفع مشکلات استان 

رئیس دانشگاه فرهنگیان بوشهر 
خبر داد :

آغاز بزرگ  ترین 
رویداد فرهنگی 
و قومی کشور 
به میزبانی 
دانشگاه 
فرهنگیان بوشهر

سرمایه گذاری یک هزار میلیاردی در بندر دیر

اجرای طرح های توسعه ای بنادر 
تجاری بوشهر

یادگیری برای 

صلح پایدار در روز 

جهانی آموزش

بابک شاکر

افتتاح و آغاز 

ساخت 20 واحد 

صنعتی و تولیدی 

در استان

سعید مفتخر 

مدیر عامل باشگاه 

ایرانجوان شد



 سال شانزدهم  شماره    2413 شنبه  7  بهمن ماه  21402

خبــر
خبــــرخبــــر

خبر

دومین جشنواره اقوام کشور از هفتم تا یازدهم بهمن ماه به 

میزبانی بوشهر برگزار می گردد.

رئیس دانشگاه فرهنگیان بوشهرروز جمعه در جمع خبرنگاران  

با اعلام این خبر گفت : دومین جشنواره اقوام کشور از هفتم تا 

یازدهم بهمن ماه به میزبانی دانشگاه فرهنگیان بوشهر برگزار می 

گردد.جشنواره اقوام، تلاقی هنر، تاریخ و صحنه اجتماعی کشور 

و تجلی تنوع فرهنگی، ایران زمین است. دانشگاه فرهنگیان 

و  ترویج همبستگی  بر  رویداد، علاوه  این  برگزاری  با  بوشهر 

تفاهم فرهنگی، امید دارد که پلی برای ارتقاء ارتباطات بین 

دانشجویان از سرزمین های گوناگون باشد تا بتواند در مسیر 

رسالت بزرگ فرهنگی و هنری خود، قدم گذاشته باشد.

دکتر رضا درویشی افزود : در این رویداد فرهنگی ، آداب و رسوم 

ایران  از شمال تا جنوب، از شرق تا غرب توسط استان های 

مختلف در هفت محور به نمایش گذاشته می شود که شامل:. 

آیین های نمایشی در صحنه ، . شاهنامه خوانی با حماسه ملی 

،. غرفه های معرفی صنایع دستی . لالایی و شعرخوانی های 

متنوع ،. بازی های محلی و سنتی ،. اجرای موسیقی نواحی 

مختلف ،. رادیو دانشجویی با زبان محلی می باشد .

رئیس دانشگاه فرهنگیان بوشهر با بیان اینکه این جشنواره 

یک فرصت منحصر به فرد برای تعامل فرهنگ ها و سنت های 

مختلف را فراهم کرده اظهار امیدواری کرد این جشنواره به 

عنوان  رویدادی درخشان بتواند  به مدد اعضای هیئت علمی 

دانشگاه و دانشجویان، به نمایشگاهی از غنای فرهنگی، هنری 

و تاریخی تبدیل شود.

از همراهی دانشجویان،  این استاد دانشگاه ضمن قدردانی 

اعضای هیئت علمی و کارمندان در هر چه بهتر برگزار کردن 

این رویداد فرهنگی افزود : آرزو دارم این جشنواره بتواند  ضمن 

پاسخگویی به چالش های فرهنگی و قومی نسل جدید، الهام 

بخش سراسر مهر و دوستی بین فرهنگ ها و آیین هایی باشد 

که قدمت آن ها به پهنای تاریخ سرزمین ایران است.

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر از سرمایه گذاری یک 

هزار میلیارد ریالی در ساخت اسکله های تجاری در بندر دیر 

خبر داد و گفت: یکی از این اسکله ها در ماه جاری همزمان با 

ایام الله دهه فجر افتتاح می شود.

محمد شکیبی نسب در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در بندر دیر 

با بیان اینکه طرح توسعه بنادر تجاری در نقاط مختلف استان 

بوشهر در حال اجرا است اظهار داشت: طرح های توسعه ای 

بنادر تجاری استان بوشهر در حال اجرا است که این طرح ها در 

مناسبت های مختلف افتتاح و وارد مدار بهره برداری می شود.

وی بندر تجاری دیر در جنوب استان بوشهر را یکی از بنادر مهم 

و استراتژیک دانست و با بیان اینکه دیر قطب تجارت دریایی 

استان بوشهر با کشور قطر است گفت: در این راستا برای توسعه 

زیرساخت های بندری در شهرستان دیر اقدامات مهمی اجرا 

شده و یا در حال اجرا است.مدیرکل بنادر و دریانوردی استان 

بوشهر ساخت 4 رمپ اسکله تجاری در بندر دیر را مورد اشاره 

قرار داد و تصریح کرد: در راستای توسعه زیرساخت های بندر 

تجاری دیر ساخت 4 اسکله رمپ در بندر دیر با سرمایه گذاری 

در  این طرح ها  از  یکی  که  اجرا شد  ریال  میلیارد  هزار  یک 

دهه فجر وارد مدار بهره برداری می شود.شکیبی نسب فاصله 

بندر دیر با قطر را نزدیک ترین بندر در مرز دریای خلیج فارس 

دانست و گفت: : با توجه به ویژگی های بندر دیر حجم مبادلات 

تجاری بین استان بوشهر و کشور قطر رشد محسوسی داشته 

و بندر دیر به قطب کالاهای تجاری به قطر تبدیل شده است. 

وی در ادامه اضافه کرد: ساختمان عملیات بندری دیر با اعتبار 

150 میلیارد ریال در دهه مبارک فجر امسال کلنگ زنی خواهد 

شد. مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر در زمینه احداث 

بندر جدید در شهرستان دیر اظهار داشت: مفاد تفاهمنامه این 

بندر با سرمایه گذاران قطری نهایی شده که در آینده نزدیک 

بندر جدید در دیر با مشارکت قطری ها احداث خواهد شد که 

با تحقق این مهم، روند مبادلات تجاری در شهرستان دیر رونق 

خواهد گرفت.وی به زیر ساخت های بندری اشاره کرد و افزود: 

در دولت سیزدهم در توسعه و پیشرفت زیرساخت های بندری 

اعتبارات بسیار خوبی تخصیص پیدا کرده است.

شکیبی نسب بیان کرد: مزیت بسیار خوب بندر دیر در حوزه 

صادرات، نزدیکی این بندر به کشور همسایه قطر بوده که بندر 

دیر را در ردیف بنادر فعال استان قرار داده است.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر از افتتاح و آغاز 

ساخت ۲۰ واحد صنعتی و تولیدی در استان خبر داد و گفت: 

در ایام مبارک دهه فجر امسال ۱۳ واحد صنعتی افتتاح و ۷ 

واحد دیگر عملیات اجرایی آن آغاز می شود.

مهدی صفوی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در بندر دیر رشد 

تولید را در اولویت برنامه ها دانست و اظهار داشت: با توجه به 

پیشرفت مناسب طرح های تولیدی در استان پیش بینی می شود 

که تا پایان سال بیش از 33 واحد صنعتی به بهره برداری برسد. 

وی گفت: در سفر استاندار به بندر دیر رفع مشکل جاده دسترسی 

طرح آهک هیدراته منطقه جاشک با اعتبار 300 میلیارد ریال 

انجام شد که این طرح هم اکنون در مرحله اجراست. مدیرکل 

صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: در شهرستان دیر 

یک ناحیه و یک شهرک صنعتی وجود دارد که در این مکان ها 

واحد های مختلف تولیدی و صنعتی فعال شده اند. صفوی، 

افزود:  و  کرد  ارزیابی  را خوب  دیر  ظرفیت معدنی شهرستان 

شهرستان دیر از ظرفیت منطقه ای به لحاظ وجود معادن آهک 

و زیرساخت و امکانات صادراتی خوبی دارد و هم اکنون برای 

اجرایی شدن یک واحد صنعتی تولید آهک دانه بندی و کارخانه 

سیمان سفید تمام مراحل و تشریفات اداری آن طی و معدن 

مورد نیاز به سرمایه گذار واگذار شده و فعالیت اجرایی آنها به 

زودی آغاز می شود.وی با تبریک ایام الله دهه فجر به برنامه  های 

این دهه پرداخت و گفت: در دهه فجر امسال طرح های مختلف 

تولیدی و صنعتی در نقاط مختلف استان بوشهر افتتاح می شود.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر از افتتاح و آغاز 

ساخت 20 واحد صنعتی و تولیدی در استان خبر داد و گفت: 

در ایام مبارک دهه فجر امسال 13 واحد صنعتی افتتاح و 7 

واحد دیگر عملیات اجرایی آن آغاز می شود. صفوی با بیان اینکه 

در سال جاری تاکنون 35 واحد صنعتی در استان بوشهر وارد 

مدار بهره برداری شده است این طرح ها با سرمایه گذاری 345.4 

میلیارد تومان وارد مدار بهره برداری و زمینه اشتغال 626 نفر در 

بخش های مختلف فراهم شده است.

تایید صلاحیت هشت 

داوطلب جدید نمایندگی 

مجلس در بوشهر

رییس هیات نظارت بر انتخابات استان بوشهر گفت: 

در ادامه  فرآیند قانونی بررسی صلاحیت ها در شورای 

نگهبان تعداد هشت داوطلب نمایندگی دوازدهمین 

دوره مجلس شورای اسلامی در این استان به عرصه 

انتخابات باز گشتند.

به گزارش خبرنگار ایرنا، " خلیل رضایی " روز پنجشنبه 

در جمع خبرنگاران اظهار کرد: با ورود این افراد به 

چرخه انتخابات شمار کل داوطلبان تایید شده استان 

بوشهر برای نمایندگی مجلس به ۱۴۲ نفر رسید.

وی بیان کرد: هر چند با اعلام رسمی نتایج بررسی 

صلاحیت داوطلبان نمایندگی مجلس شورای اسلامی 

در این استان این شمار توسط هیات مرکزی نظارت 

قانونی  به ظرفیت های  باتوجه  اما  اند  تایید شده 

امکان تایید یا رد صلاحیت آنان وجود دارد.

رییس هیات نظارت بر انتخابات استان بوشهر در 

ارتباط با نتیجه بررسی صلاحیت داوطلبان مجلس 

جهت  داوطلب  چهار  شد:  یادآور  رهبری  خبرگان 

کاندیداتوری مجلس خبرگان رهبری در این استان 

نام نویسی کرده اند که پس از طی مراحل قانونی 

و بررسی ها انجام شده توسط شورای نگهبان، تا این 

مرحله صلاحیت ۲ نفر مورد تایید قرار گرفته است.

............................................................................

نماینده بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس:

صیادان و ملوانان از مزایای 

کامل بیمه بهره مند می شوند

بوشهر،  مردم  نماینده 

گناوه و دیلم در مجلس 

گفت:  اسلامی  شورای 

مجلس،  موفقت  با 

از  ملوانان  و  صیادان 

در  بیمه  کامل  مزایای 

طول سال و بازنشستگی 

بهره مند می شوند.

عبدالکریم جمیری چهارشنبه شب در جمع خبرنگاران 

از عمده  کنون  تا  و صیادان  ملوانان  اینکه  بیان  با 

مزایای بیمه برخوردار نبوده اند اظهار داشت: ملوانان 

با  و صیادان بر اساس مدتی که به دریا می رفتند 

پرداخت حق بیمه ۷ درصدی یک یا چند ماه در سال 

از بیمه برخوردار می شدند به همین دلیل علیرغم چند 

دهه فعالیت سخت و طاقت فرسا عملًا از بیمه درمانی 

و همینطور سنوات و بازنشستگی محروم بودند.

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم در مجلس شورای 

اسلامی افزود: تمام تلاش ما در مجلس این بود که 

صیادان و ملوانان فعال بر روی شناورهای صیادی و 

سنتی حمل بار، در طول سال از امکانات و خدمات 

بازنشسته  کامل  با سنوات  و  باشند  برخوردار  بیمه 

شوند.جمیری بیان داشت: در سال گذشته و در جریان 

بررسی بودجه ۱۴۰۲، این پیشنهاد در بودجه با حمایت 

دکتر قالیباف و اکثریت قاطع نمایندگان مجلس به 

تصویب رسید و یک گره کور و یک خواسته برحقی 

که سه دهه بر زمین مانده بود به سرانجام رسید.

وی در ادامه با اشاره به تلاش مجلس برای احقاق 

متأسفانه  داشت:  اظهار  صیادان  و  ملوانان  حقوق 

دولت در تأمین منابع مالی خوب عمل نکرد و سازمان 

تأمین اجتماعی بنا به دلایل غیرقابل قبول در اجرای 

این مصوبه کوتاهی کرد همچنین موضوعی که باید با 

تأمین منابع پایدار در بودجه سال آینده دیده می شد، 

دولت آن را از بودجه حذف کرد.جمیری ادامه داد: در 

نشست امروز بررسی بودجه ۱۴۰۳ پیشنهاد داده شد 

تا از محل هدفمندی یارانه ها که منبع مالی پایداری 

است سهم دولت از بیمه ملوانان و صیادان پرداخت 

افزود:  بوشهر  استان  نمایندگان  شود. عضو مجمع 

خوشبختانه با همراهی و رأی بالای مجلس موضوع 

بیمه ملوانان و صیادان با قید منابع مالی پایدار به 

بودجه بازگشت و به تصویب رسید.

............................................................................

 رییس سازمان قضایی نیروهای مسلح :

کالاهای موجود در انبارهای 

اموال تملیکی بوشهر تعیین 

تکلیف می شود

در  نیروهای مسلح گفت:  رییس سازمان قضایی 

بازار کالاهای  راستای احقاق عمومی و تامین نیاز 

موجود در انبارهای اموال تملیکی استان بوشهر با 

سرعت بیشتری تعیین تکلیف می شود.

 " حجت الاسلام احمدرضا پورخاقان" پنجشنبه در 

حاشیه بازدید از بندر دیر در جمع خبرنگاران، اظهار 

پارکینگ  در  مردم  اموال  داری  نگه  شرایط  کرد: 

نسبت  باید  که  نیست  "مناسب  دیر   " شهرستان 

به اصلاح آن اقدامات لازم معمول شود.وی افزود: 

همچنین در بازدید از انبار اموال تملیکی بندر دیر 

بسیاری  و  گرفته  رغم تلاش هایی که صورت  علی 

از اموال توقیفی یا مازاد بنا به هر دلایلی ترخیص 

شده اما اکنون مقداری اموال همچنان در این انبار 

وجود دارد که امیدواریم زودتر تعیین تکلیف شود.

پورخاقان یادآور شد: درحالی که وجود برخی کالاها 

از جمله لاستیک  نیاز بازار است اما برخی انبارها ها 

با فراوانی کالا روبرو است و در برخی اوقات بدلیل 

عدم تعیین تکلیف غیر قابل استفاده می شود.رئیس 

سازمان قضائی نیروهای مسلح تصریح کرد: قبل از 

بندر دیر، در بازدید از فرودگاه " جم" از مطالبات جدی 

مردم بهره برداری مجدد از این فرودگاه بود.

وی افزود: پیگیری های لازم برای از سرگیری پرواز در 

فرودگاه جم انجام خواهد شد.

تدوین طرح های اقتصاد دریامحور در جنوب استان بوشهر
فرماندار شهرستان دیر از تدوین طرح های اقتصاد دریامحور در نقاط شهری و روستایی جنوب 
استان بوشهر خبر داد و گفت: با تمهیدات فراهم شده به زودی اراضی ساحلی شهرستان دیر 

برای پرورش آبزیان در اختیار مردم بومی این شهرستان قرار می گیرد. 

خبــــر

خبــــر

خبــــر

در جلسه شورای قضایی 

استان بوشهر با قاضی القضات

 چه گذشت؟

به  را  موضوعی  نباید  گفت:  قضاییه  قوه  رئیس 

تصویب برسانیم که می دانیم »نمی خواهیم« و یا 

»نمی شود« به آن عمل کرد؛ باید هر امری را که 

مردم  به  که  را  وعده ای  هر  و  می کنیم  تصویب 

می دهیم، عملیاتی سازیم.

به گزارش خبرگزاری تسنیم از بوشهر، حجت الاسلام 

والمسلمین محسنی اژه ای طی سخنانی در جلسه 

از  قدردانی  ضمن  بوشهر،  استان  قضایی  شورای 

این استان در راستای  اقدامات مجموعه قضایی 

کاهش حل مشکلات و مسائل مردم، بر ضرورت 

اجرای هرچه سریع تر مصوبات سفر استانی هیئت 

عالی قضایی به استان بوشهر به ویژه در حوزه مالی 

و اعتباری، تاکید کرد.

از  بخشی  تحقق  عدم  به  اشاره  با  عدلیه  رئیس 

مصوبات مالی سفر سال 98 هیئت عالی قضایی به 

استان بوشهر از سوی دستگاه قضایی و استانداری 

بوشهر، گفت: نباید موضوعی را به تصویب برسانیم 

که می دانیم »نمی خواهیم« و یا »نمی شود« به آن 

عمل کرد؛ باید هر امری را که تصویب می کنیم و 

هر وعده ای را که به مردم می دهیم عملیاتی سازیم.

حجت الاسلام والمسلمین »موحدی« دادستان کل 

کشور نیز در این جلسه، با اشاره به حضور میدانی 

والمسلمین  گذشته حجت الاسلام  سال  تابستان 

محسنی اژه ای در بوشهر و دستورات صادره از ناحیه 

تعیین  و  ساماندهی  راستای  در  قاضی القضات 

تکلیف کالا های موجود در انبار های اموال تملیکی 

و گمرکات بوشهر، گفت: در نتیجه پیگیری های به 

عمل آمده از سوی دستگاه قضایی بوشهر و همکاری 

بخش های ذی ربط، از زمان سفر رییس قوه قضاییه 

امروز،  به  تا  گذشته  سال  مردادماه  در  بوشهر  به 

حدود 95 درصد از اموال بلاتکلیف بنادر، گمرکات و 

سازمان اموال تملیکی بوشهر به ارزش بیش از چهار 

هزار و 500 میلیارد تومان تعیین تکلیف شدند؛ در 

حال حاضر هیچگونه اموال رسوبی در پارکینگ ها 

و انبار های بنادر، گمرکات و سازمان اموال تملیکی 

استان بوشهر وجود ندارد.

خداییان رئیس سازمان بازرسی نیز در این جلسه با 

اشاره به بازدید خود از مجتمع گازی پارس جنوبی 

در عسلویه و برگزاری جلسه سه ساعته با مدیران 

مسئولان  و  مجتمع  این  پالایشگاه های  عامل 

پتروشیمی ها، گفت: خوشبختانه طی مدت اخیر 

و  اقدامات خوب  قضایی،  مرجع  کمک های  با  و 

مؤثری در راستای کاهش مشکلات پالایشگاه ها 

گرفته  صورت  عسلویه  منطقه  پتروشیمی های  و 

هزار   33 وصول  به  می توان  آن ها  جمله  از  که 

از  گازی  پالایشگاه های  مطالبات  تومان  میلیارد 

پتروشیمی ها ظرف سال جاری اشاره کرد.

وی افزود: همچنین پس از پیگیری ها و مکاتبات 

راستای  در  بوشهر  استان  بازرسی  اداره  فراوان 

جمع آوری گاز های ال پی جی و اقداماتی که در این 

زمینه صورت گرفت، گزارشی از ناحیه مسئولان امر 

ارائه شد ناظر بر اینکه میزان صرفه جویی صورت گرفته 

از این اقدام، حدود 100 میلیون دلار در سال خواهد 

قانونی  پزشکی  سازمان  رئیس  »مسجدی«  بود. 

نیز در این جلسه با اشاره به حضور خود در گناوه 

و بازدید از بخش های قضایی و همچنین انبار های 

اموال تملیکی این شهر، از به روز بودن انبار های اموال 

تملیکی گناوه خبر داد. »بابایی« رئیس سازمان ثبت 

اسناد و املاک نیز از صدور سند منطقه ویژه اقتصادی 

پارس شمالی در قالب 56 جلد سند به مساحت 6 

هزار هکتار خبر داد و گفت: کلیه اقدامات مربوط به 

تهیه نقشه و مستندسازی این اقدام، بدون دریافت 

هیچگونه هزینه ای توسط همکاران ثبتی انجام شد. 

»کاظمی فر« رئیس مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه 

آمار 72 درصدی دادرسی  به  اشاره  با  نیز  قضاییه 

الکترونیک زندانیان در استان بوشهر، از راه اندازی 5 

دفتر جدید خدمات الکترونیک قضایی در مناطق 

مختلف این استان تا پایان سال جاری خبر داد. 

»رفاهی« رئیس مرکز ارتباطات مردمی قوه قضاییه 

نیز در این جلسه گفت: همزمان با سفر هیئت عالی 

قضایی به استان بوشهر،   151 گفتگوی چهره به 

چهره مقامات قضایی با مردم و مراجعه کنندگان این 

استان صورت گرفت که 144 مورد از این گفتگو ها 

در مرکز و 7 مورد در شهرستان های استان بوشهر 

انجام شد. وی افزود: در جریان این سفر، 621 فقره 

نامه و درخواست مردمی دریافت گردید و مقرر شد 

که همکاران ما در اسرع وقت به این درخواست ها 

رسیدگی کنند. رفاهی همچنین از تشکیل 20 مورد 

پوشه پیگیری ویژه برای پرونده های کثیرالشاکی 

استان بوشهر خبر داد.

رئیس دانشگاه فرهنگیان بوشهر خبر داد :

آغاز بزرگ ترین رویداد فرهنگی و قومی کشور به میزبانی 
دانشگاه فرهنگیان بوشهر

سرمایه گذاری یک هزار میلیاردی در بندر دیر

اجرای طرح های توسعه ای بنادر تجاری بوشهر

افتتاح و آغاز ساخت 20 واحد صنعتی و تولیدی در استان

پرویز هوشیار، هنرمند و داستان نویس بوشهری به دنبال 

تحمل یک دورۀ طولانی بیماری در ۷۲ سالگی درگذشت.

این  بوشهر،  در  )ایبنا(  ایران  کتاب  گزارش خبرگزاری  به 

نویسنده و هنرمند جنوبی که از بنیانگذاران سینمای آزاد 

در بوشهر و پایه گذاران انجمن بوشهری های مقیم تهران 

بود، متولد سال ۱۳۳۰ در بوشهر بود که پس از کسب 

مشهد  دانشگاه  در  بوشهر  سعادت  دبیرستان  از  دیپلم 

پذیرفته و با کسب لیسانس روانشناسی از این دانشگاه 

دانش آموخته شد.

در  تدریس  وقف  را  خود  عمر  از  بخشی  هوشیار 

دبیرستان های بوشهر کرد تا به درجه بازنشستگی رسید 

پرداخت  تئاتر  و  عکاسی  به  دانشجویی  دوران  از  وی 

»روزه  »تبعیض«،  متری  میلی   کوتاه هشت  فیلم های  و 

گدابی« و »عروسی خواهر« را ساخت. از هوشیار تاکنون 

مقالات ادبی و اجتماعی بسیاری در نشریات مختلف به 

چاپ رسیده است. او مجموعه داستان »تیمسار مدیر« را 

که حاصل تجربه های شخصی خود در دهه چهل است، در 

سال ۱۳۹۱ منتشر کرد.پرویز هوشیار این مجموعه داستان 

را با شش داستان کوتاه در سال ۱۳۹۱ به همت نشر »لیان« 

نام های  به  داستان هایی  دربردانده  اثر  این  کرد.  منتشر 

»شکار میگ«، »تیمسار« مدیر«، »حشر«، »رؤیای دریایی«، 

»دلتان می خواهد چکاره شود« و »غلو علف خوار« است.

نویسنده در مقدمه کتاب هدف از نوشتن این داستان ها 

و  دوم  پهلوی  دوران  وضعیت  واقعیت  دادن  نشان  را 

بیان پاره ای از ناملایمات فقر و فلاکت و ستم های اعمال 

شده به مردم در آن دوران ذکر کرده است. فضای اغلب 

داستان های این مجموعه بوشهر است و طبقات فرودست 

جامعه قهرمانان آنها هستند که مورد ظلم قرار گرفته اند 

و در بیشتر موارد شیوه تعلیم و تربیت آن دوران محور 

داستان ها است.

هنرمند و داستان نویس بوشهری درگذشت
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جامعه

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش به تشریح 

و  پرداخت  دانش آموزان  از تحصیل  بازماندگی  جزئیات 

گفت: حدود ۳۰ هزار نفر در آمار کل بازمانده از تحصیل ها 

کودکانی هستند که به دلیل محدودیت امکان رفتن به 

مدرسه را ندارند.

معصومه نجفی پازوکی در گفت وگو با خبرنگار گروه جامعه 

ایرنا درباره بازماندگان از تحصیل در دوره ابتدایی اظهار 

گذشته  از تحصیل سال  بازماندگان  بحث  برای  داشت: 

سامانه شهید محمودوند را طراحی کردیم. در ابتدای کار 

وقتی که فهرست سیدا و ثبت احوال را مطابقت دادیم، 

یک آماری حدود ۲۰۰ هزار نفر بدست آمد.وی افزود: اما 

وقتی برای این افراد پیگیری کننده گذاشتیم و کودکان 

را شناسایی کردند، متوجه شدیم که این عدد ۲۰۰ هزار 

نفر واقعی نیست زیرا تعداد بسیاری از این افراد به دلیل 

مشکل در ثبت سیدا در این آمار ۲۰۰ هزار نفر قرار گرفته 

فوت  دیگر  تعدادی  که  شدیم  متوجه  همچنین  بودند 

شده اند و والدین این موضوع را اعلام نکرده بودند.معاون 

وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: پس از بررسی ها مشخص 

از دانش آموزان هم مهاجرت کرده اند  شد که یک سری 

یا سوابق تحصیلی آنها در منطقه  دیگری وجود دارد که 

هنوز ثبت نشده است.نجفی پازوکی یادآورشد: از سوی 

دیگر یک سری از این فرزندان به دلیل معلولیت شدید 

نمی توانند به درس خواندن ادامه دهند. در جلسه ای با 

مسئولان سازمان بهزیستی اعلام شد که حدود ۳۰ هزار نفر 

در آمار کل بازمانده از تحصیل ها، کودکانی هستند که به 

دلیل محدودیت امکان رفتن به مدرسه را ندارند؛ بنابراین 

وقتی آمار بازماندگان از تحصیل را واقعی کنیم، متوجه 

می شویم که تعداد به آن صورت تکان دهنده نیست.وی 

اضافه کرد: اکنون در مرحله ای هستیم که باید تشخیص 

دهیم آمار واقعی بازماندگان از تحصیل چقدر است و آمار 

واقعی به نسبت سال گذشته از ۲۰۰ هزار به ۱۴۰ هزار نفر 

رسیده است که از این تعداد هم برخی به چرخه تحصیل 

برگشته اند و اکنون آمار دقیق را نداریم که اعلام کنیم.

پوشش تحصیلی ابتدایی 98 درصد است

معاون وزیر آموزش و پرورش گفت: ایران در مقطع ابتدایی 

موضوع  این  و  دارد  تحصیلی  پوشش  درصد  بالای ۹۸ 

از کشورها پوشش خوبی محسوب  بسیاری  نسبت  به 

می شود اما برای آوزش و پرورش، تحصیل نکردن حتی 

یک دانش آموز هم مهم است.

نجفی پازوکی گفت: اکنون به واسطه سامانه یک شناسایی 

دقیق انجام دادیم و علت بازماندگی از تحصیل فرزندان 

مشخص شده است؛ بنابراین باید مسیری را طراحی کنیم 

که برای این کودکان بازمانده از تحصیل چه آموزش هایی 

از علل  فراهم شود. به طور مثال ممکن است که برخی 

بازماندگی از تحصیل با آموزش مجازی حل شود یا برای 

برخی، بسته یادگیری تولید کنیم یا شاید نیاز باشد معلم 

نزد دانش آموز برود. راه های متعددی وجود دارد که اکنون 

برای هر یک در حال برنامه ریزی و ارائه راهکار هستیم.

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش یادآورشد: 

برای  اصلی  مراحل  نگهداشت  و  جذب  شناسایی، 

بازماندگان از تحصیل است که اکنون در مرحله جذب قرار 

داریم. نگهداشت کودک در چرخه آموزش مرحله بعدی 

است که کودک باید به فضا بیاید و شرایطی مهیا شود که 

دوباره از این مسیر تحصیل خارج نشود.

نجفی پازوکی در پاسخ به این پرسش که اگر کودکی ۱۰ ساله 

تا کلاس دوم دبستان درس خوانده باشد و تحصیل را رها 

کرده باشد، باید به مدرسه عادی برود یا در مدرسه بزرگسالان 

درس بخواند، توضیح داد: این دانش آموز به مدرسه عادی 

می آید زیرا تحصیل کودکان بازه زمانی خاصی دارد که تا ۱۱ 

سالگی می توانند در مدارس ابتدایی بمانند.وی افزود: این 

موضوع بستگی به موضوعات مختلفی دارد و قوانین جزئی 

در این زمینه مطرح است که باید بررسی شود؛ ممکن است 

که هر بچه ای در هر پایه ای ۲ سال مانده باشد و اکنون 

۱۴ ساله باشد، آیا باید بگوییم که اکنون که کلاس چهارم 

هستی، از مدارس عادی به مدارس بزرگسال برو!؟ نه اینگونه 

نیست. این موضوع قوانین مشخص دارد.

معاون وزیر آموزش و پرورش درباره حوزه فعالیت های 

معاونت آموزش ابتدایی و سازمان نهضت سواد آموزی 

از تحصیل اظهار داشت: آموزش  در موضوع بازماندگی 

ابتدایی بحث انسداد مبادی بی سوادی را دارد که بچه هایی 

که هفت ساله و ۶ سال تمام می شوند، باید مدرسه بروند 

اما نهضت برای افرادی است که سن آنها از ابتدایی گذشته 

و بزرگسال شده اند و دیگر نمی توانند در دبستان ها کنار 

کودکان کلاس اولی بنشینند. اینکه می گویند ۱۰ تا ۴۹ سال 

در حوزه نهضت سوادآموزی است، ممکن است برای ۱۰ 

ساله هایی باشد که هنوز کلاس اول هم نرفته اند.

بازماندگی در میان دختران عشایر و روستایی

نجفی پازوکی در پاسخ به این پرسش که معاونت ابتدایی 

برای دختران مناطق محروم، روستایی و عشایر که اجازه 

انجام  اقداماتی  را ندارند، چه  از سوی خانواده  تحصیل 

می دهد؛ گفت: آنها هم جزء بازماندگان از تحصیل هستند. 

این دختران تا کلاس ششم را می توانند در مدارس خود 

درس بخوانند اما ممکن است که متوسطه اول از نظر 

مسافتی با آنها بسیار فاصله داشته باشد و حساسیت هایی 

به  دختران  که  ندهند  اجازه  خانواده ها  که  شود  ایجاد 

مدرسه بروند.

معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش اضافه کرد: 

باید برای این دختران به سراغ بسته های آموزش مجازی 

از ایده های آموزش و پرورش این است که  رفت، یکی 

این دانش آموزان در دبستانی که تا پایه ششم تحصیل 

اما  شوند  ثبت نام  کناری  روستای  در  و  بمانند  کرده اند، 

آموزش مجازی داشته باشند.نجفی پازوکی ادامه داد: باید 

راه هایی را پیدا کنیم تا افرادی که به هر دلیل اقتصادی 

و فرهنگی نمی توانند درس بخوانند، مسیر آموزش آنها 

هموار شود.

به گزارش ایرنا، بازماندگی از تحصیل دانش آموزان یکی از 

معضلات همیشگی در نظام آموزشی کشورها محسوب 

می شود که براین اساس آموزش و پرورش هر کشوری 

تعداد  کاهش  برای  خود  شرایط  و  سیاست ها  مطابق 

اسلامی  می کند.جمهوری  تلاش  تحصیل  از  بازماندگان 

ایران هم در راستای ضرورت تحصیل دانش آموزان و تاثیر 

آن در توسعه جامعه و با توجه به آموزه های اسلامی در 

حوزه عدالت در علم آموزی، امکانات و تجهیزات مختلف 

را برای آموزش رایگان فرزندان فراهم کرده است و این 

موضوع در پرتو اصل ۳۰ قانون اساسی و ماده ۱۰۴ منشور 

دولت  برای  تکلیف  یک  صورت  به  شهروندی  حقوق 

درآمد.اصل سی ام قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران 

به صراحت اعلام کرده که »دولت موظف است وسایل 

آموزش و پرورش رایگان را برای همه ملت تا پایان دوره 

متوسطه فراهم سازد و وسایل تحصیلات عالی را تا سرحد 

خود کفایی کشور به صورت رایگان گسترش دهد.«

در این راستا، وزارت آموزش و پرورش با ساخت و توسعه 

مدارس دولتی، جذب حداکثری معلم برای آموزش دانش 

آموزان در اقصی نقاط کشور و در نهایت فرهنگ سازی به 

منظور حضور حداکثری دانش آموزان در کلاس های درس 

تلاش می کند تا قانون آموزش رایگان و عمومی برای همه 

شهروندان را اجرا کند اما با وجود تلاش های انجام  شده در 

این حوزه، همچنان شاهد کودکان بازمانده از تحصیل در 

اقصا نقاط کشور از جمله در شهر تهران هستیم.

براساس اعلام مسئولان آموزش و پرورش با توجه به آمار 

به دست آمده در مهر ماه سال ۱۴۰۱، حدود ۹۰۰ هزار دانش 

آموز بازمانده از تحصیل در کشور وجود دارد که بیش از 

۲۰۴ هزار نفر آنها مربوط به دوره ابتدایی هستند؛ بنابراین 

موضوع بازگشت فرزندان به چرخه تحصیل به ویژه در دوره 

ابتدایی اهمیت بسیاری دارد و باید دوچندان مورد توجه 

مسئولان وزارت آموزش و پرورش قرار گیرد و با کسب 

به جذب  حوزه  این  در  متخصص  کارشناسان  از  راهکار 

حداکثری دست یابیم زیرا جدایی دانش آموزان از آموزش 

مکان هایی  و  خیابان ها  در  وقت  گذراندن  و  پرورش  و 

و  ناهنجاری  می تواند  کودکان  این  برای سن  نامناسب 

آسیب های اجتماعی در جامعه را افزایش دهد.

پیام عسلویه | زهرا اسعدی : مسائل و مشکلات ساکنان 

شهرستان عسلویه، این بار در آیین ابلاغ و تحویل اسناد تک 

برگ مالکیت منازل ساکنان ۴ شهر و ۱۰ روستای عسلویه و در 

حضور رئیس قوه قضائیه، مطرح شد.

فلرسوزی و آلایندگی های زیست محیطی، بیکاری و عدم 

به کارگیری نیروهای بومی در صنایع، عدم رعایت حریم 

۶۰ متری دریا توسط برخی صنایع، نبود و کمبود امکانات 

ورزشی، آموزشی و تفریحی، مسائل مربوط به ته لنجی ها و 

دریانوردان، کم آبی و بی آبی در برخی روستاها و انحرافات و 

مفاسد اقتصادی در برخی صنایع مستقر در عسلویه، مخرج 

مشترک چالشهای پیش روی عسلویه بود که این بار توسط 

استاندار بوشهر و ائمه جمعه عسلویه و نخل تقی، در حضور 

رئیس قوه قضائیه مطرح شد. 

قاضی القضات پس از استماع سخنان و درددلهای مسئولان 

استانی و شهرستانی، به اقدامات انجام شده طی ۳ دهه 

را کافی  اما آنها  گذشته در شهرستان عسلویه اشاره کرد 

ندانست و گفت: به طور مٹال برای رفع موضوع کوچک 

اسناد مالکیت مردم، ۳ دهه زمان صرف شد که زمان بسیار 

زیادی است و این موضوع می توانسته در سالهای دور رفع 

شود و مسائل مردم باید در مدت زمان کمتری رفع شود. 

آیت ا… »محسنی اژه ای« برای این تأخیر از مردم عسلویه 

مشکل،  این  رفع  برای  متولیان  تلاش  از  و  عذرخواهی 

قدردانی کرد. 

و  محیطی  زیست  مشکلات  کشور،  قضایی  ارشد  مقام 

آلایندگی عسلویه را مورد توجه قرار داد و اظهارکرد: اگر اکنون 

به این مشکلات که به طور مستقیم با سلامت مردم ارتباط 

دارد، رسیدگی نشود، در آینده باید برای جبران آن هزینه 

های مضاعفی شود کما اینکه سلامت افراد جبران نخواهد 

شد. رئیس قوه قضائیه با تاکید بر وجود قانون در ارتباط 

با پرداخت حق آلایندگی توسط صنایع آلاینده، رئیس کل 

دادگستری استان و دادستان را مأمور کرد تا به طور جدی 

پیگیر این موضوع باشند و دستگاه مرتبط با این موضوع را 

که محیط زیست است، به چالش بکشند. 

آیت ا… »محسنی اژه ای« خاطرنشان کرد: دادستان می 

تواند به عنوان مدعی العموم به این موضوع ورود و بررسی 

کند کدام صنایع و به چه علت حق آلایندگی را پرداخت 

اند چرا که این موضوع حق مردم این شهرستان  نکرده 

است و باید پرداخت شود. موضوع تجاوز به حریم دریا 

و عدم رعایت ۶۰ متری حریم دریا، ته لنجی ها و استفاده 

اقتصادی و بهینه از دریا هم از دیگر موارد مورد اشاره رئیس 

دستگاه قضا بود و او به ویژه بر رفع موانع موجود بر سر 

راه ته لنجی ها تأکید کرد.قاضی القضات پیگیری برخی 

دیگر از مسائل و مشکلات ساکنان و شهرستان عسلویه 

را متوجه استاندار بوشهر دانست و گفت: استاندار بوشهر 

به عنوان مقام ارشد سیاسی استان باید مسائلی از جمله 

حق اشتغال و به کارگیری ۵۰ درصدی نیروهای بومی در 

صورت وجود تخصص های مرتبط و مصوبات سفر هیئت 

دولت به استان را از هیئت دولت و مجلس شورای اسلامی 

مطالبه و پیگیری کند. رئیس دستگاه قضا آب را موضوعی 

حیاتی عنوان کرد و گفت: این مشکل با افزایش منابع آبی، 

مدیریت مصرف میزان آب موجود و صرفه جویی، مدیریت 

شود و اگر می شود ظرفیت آب شیرین کن ها افزایش یابد. 

رئیس قوه قضائیه، اختیارات خود برای رفع مشکلات استان 

را به رئیس کل دادگستری بوشهر تفویض کرد و خطاب 

به وی گفت: اگر در استان مشکلاتی وجود دارد که می 

توانید رفع کنید و اختیاراتی را که من به عنوان رئیس قوه 

قضائیه دارم و شما ندارید، به شما تفویض می کنم تا بتوانید 

مشکلات را رفع کنید. قاضی القضات در انتها با اشاره به 

سالروز میلاد امیرالمؤمنین)ع( و قرار داشتن در آستانه ماه 

شعبان، از رئیس کل دادگستری بوشهر خواست تا در رابطه 

با برخی زندانیان که خروج آنها از زندان آسیبی را متوجه 

فردی نمی کند، نگاه رفعت آمیزی داشته باشد. 

به گزارش خبرنگار ما در پایان این جلسه، اسناد تک برگ 

روستای   ۱۰ و  شهر  ساکنان ۴  از  تعدادی  منازل  مالکیت 

عسلویه به آنها اعطا شد.

خبــــر

گزارش

گزارش

اجرای ۱۱۷ پروژه در حوزه بهداشتی درمانی استان بوشهر
معاون توسعه مدیریت و منابع دانشگاه علوم پزشکی استان بوشهر از اجرای ۱۱۷ پروژه 
در حوزه بهداشتی درمانی در نقاط مختلف شهری و روستایی استان خبر داد و گفت: این 
طرح ها در مجموع بیش از ۷۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 

در آیین اهدای اسناد مالکیت منازل ۴ شهر و ۱۰ روستای عسلویه مطرح شد:

 تکرار ده باره مشکلات عسلویه، این بار در حضور رئیس دستگاه قضا

پاداش تنها برای رسمی ها و قراردادی ها

باز هم سر کارگران پیمانکاری 

پارس جنوبی بی کلاه ماند

ایلنا | اوایل هفته جاری به حساب کارگران رسمی، قرارداد 

جنوبی  پارس  گاز  موقت مجتمع های  و  معین  مدت 

بخش  کارگران  همیشه  مثل  ولی  شد،  واریز  پاداشی 

پیمانکاری از قلم افتادند.

چندی پیش مدیر هماهنگی و نظارت بر تولید شرکت 

ملی گاز ایران در نامه ای به معاون وزیر نفت و مدیرعامل 

شرکت ملی گاز ایران خواستار پرداخت پاداش به کارکنان 

حوزه پالایش شد. در این نامه با اشاره به تلاش کارکنان 

شرکتهای پالایش گاز برای تأمین گاز زمستانِ سرد سال 

گذشته، اعطای پاداش نقدی به میزان یکماه حقوق و 

مزایا به کلیه نیروهای شرکت های پالایش گاز )اعم از 

کارکنان، رسمی، مدت معین، مدت موقت و پیمانکاری و 

همکاران شاغل در مدیریت هماهنگی و نظارت بر تولید( 

درخواست شده بود. از قرار معلوم این پاداش اخیر به 

حسابِ نیروها واریز شده است، اما علیرضا میرغفاری 

)عضو کانون عالی انجمن صنفی کارگران و رئیس هیئت 

مدیره کانون انجمن های صنفی کارگران پالایشگاه های 

گاز استان بوشهر( از عدم واریزِ این پاداش به حساب 

ایلنا  به  میرغفاری  می دهد.  خبر  پیمانکاری  نیروهای 

می گوید: خوشبختانه پاداش وعده داده شده، اوایل هفته 

جاری به حساب همکاران اعم از رسمی، قرارداد مدت 

معین و موقت واریز شد، ولی مثل همیشه همکاران 

بخش پیمانکاری از قلم افتادند. متأسفانه انگار نیروهای 

پیمانکاری اصلا نیروهای مجموعه به حساب نمی آیند. 

میرغفاری با اشاره به تأکیدِ پرداخت پاداش نقدی به 

تمام کارکنان اعم از رسمی، مدت معین، مدت موقت 

و پیمانکاری در نامه، گفت: بارها به این موضوع اشاره 

کرده ایم که اکثر عملیات فنی، تخصصی و اجرایی توسط 

این کارگران انجام می شود و حتی در طول سال های 

گذشته، علی الخصوص در ایام تعمیرات اساسی، حوادث 

تلخ و ناگواری که برخی منجر به مرگ شده اند، را تجربه 

کرده ایم. اینگونه بی توجهی کردن به کارگرانی که خط 

مقدم تولید هستند، بی عدالتی محسوب می شود و قطعا 

دور از شأن دولتی است که شعار مردمی بودن دارد.

رئیس هیئت مدیره کانون انجمن های صنفی کارگران 

کانون  در  ما  گفت:  بوشهر  استان  گاز  پالایشگاه های 

استان  گاز  پالایشگاه های  کارگران  صنفی  انجمن های 

بوشهر، به عنوان نماینده قانونی کارگران مجتمع گاز پارس 

جنوبی، از وضعیت موجود و عدم تحقق وعده های داده 

شده اعلام نارضایتی می کنیم و خواستار برخورد قاطع 

وزیر نفت با مسببین وضع موجود را داریم.

.....................................................................

یک کارشناس رفاه و تامین اجتماعی مطرح کرد:

افزایش سن و سابقه بازنشستگی 

فقط تشدید فشار بر مردم است

ساختاری  اصلاحات  لزوم  بر  تاکید  با  یزدانی  فرشید 

صندوق ها، معتقد است؛ در شرایط فعلی، افزایش سن و 

سابقه بازنشستگی نمی تواند صندوق های بازنشستگی را 

از بحرانِ قریب الوقوع نجات دهد.

به گزارش خبرنگار ایلنا، ۲۴ دی ماه هادی طحان نظیف 

افزایش  کرد: مصوبه  اعلام  نگهبان(  )سخنگوی شورای 

خلاف  گرفته  صورت  بررسی های  در  بازنشستگی  سن 

موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد و مورد تایید 

قرار گرفت.»افزایش سن و سابقه بازنشستگی« یکی از 

بندهای لایحه برنامه هفتم توسعه بود که دولت برای 

رفع ناترازی صندوق های بازنشستگی به مجلس پیشنهاد 

داد؛ پیشتر سیدصولت مرتضوی )وزیر کار، تعاون و رفاه 

اجتماعی( در مورد افزایش سن بازنشستگی گفته بود 

که »این مساله قاعده قبول شده جهانی است؛ افزایش 

تدریجی سن بازنشستگی یکی از راههای پایداری صندوق 

های بازنشستگی و جلوگیری از ورشکستگی آنهاست.«در 

هر حال، این پیشنهاد علیرغم اعتراضات کارگران، در شورای 

نگهبان به تایید نهایی رسید و از قرار، از سال آینده اجرایی 

می شود.دولت، مجلس و شورای نگهبان، با افزایش سن و 

سابقه بازنشستگی موافقند اما مزدبگیران آن را ابزاری برای 

سلب حقوق قانونی خود می دانند؛ افزایش سن و سابقه 

بازنشستگی، چه اثراتی خواهد داشت و آیا می تواند بحران 

ناترازی صندوق های بازنشستگی کشور را برطرف کند؟

فرشید یزدانی )کارشناس و رفاه و تامین اجتماعی( در 

گفتگوی زیر با تاکید بر لزوم اصلاحات ساختاری صندوق ها، 

و سابقه  افزایش سن  فعلی،  در شرایط  معتقد است؛ 

از  را  بازنشستگی  صندوق های  نمی تواند  بازنشستگی 

بحرانِ قریب الوقوع نجات دهد.دلایل تصمیم گیران برای 

افزایش سن و سابقه بازنشستگی، رفع بحران ناترازی 

صندوق هاست؛ شما در این زمینه چه دیدگاهی دارید؟ 

آیا با این دست راهکارها، بحران صندوق ها به خصوص 

صندوق مادر تامین اجتماعی برطرف می شود؟

برای پیدا کردن راه حل مناسب، اول باید به این سوال 

پاسخ دهیم که چرا صندوق های بازنشستگی دچار بحران 

شده اند. بحران صندوق های بازنشستگیِ ایران اساساً 

ناشی از پایین بودن سن بازنشستگی نیست؛ مهم ترین 

عامل بحران ساز در صندوق ها، چه تامین اجتماعی و 

چه سایر صندوق ها، نظام مدیریتی و ساختار مدیریتی 

آن هاست؛ ساختاری که فسادآمیز است، ساختاری که 

نظارت پذیر و کنترل پذیر نیست، بدون تردید بحران به 

وجود می آورد. وقتی ساختار معیوب است، به خصوص 

در فضای بسته ی سیاسی، دولت ها به سوی کم کردن از 

حقوق مردم روی می آورند، این یک قاعده ی کلی ست.

در تاریخ جهانیِ شوک درمانی های اقتصادی هم به عینه 

می بینیم که در هر دوره بسته شدن فضای سیاسی و 

بروز نارضایتی ها، دولت ها یکسری اقدامات به ضرر مردم 

انجام داده اند. الان هم همین اتفاق افتاده است و قابل 

انتظار بود که دولت به اقداماتی علیه حقوق اجتماعی 

مردم دست بزند؛ بدون تردید در مسیر سلب حقوق 

کار  انجام  بدون  البته  برداشته اند  گام  مردم  اجتماعی 

کارشناسیِ دقیق و جدی.

معاون وزیر آموزش و پرورش: 

 ۳۰ هزار نفر از بازماندگان کودکان معلول هستند

تفویض اختیار آیت ا… محسنی اژه ای به رئیس کل دادگستری بوشهر برای رفع مشکلات استان 
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تخصیص ۲۳۴ میلیارد برای تجهیز مراکز و مراجع قضایی بوشهر/ ۴ هزار میلیارد 
اموال بلاتکلیف به فروش رفت

رئیس قوه قضاییه گفت: بالغ بر ۲۳۴ میلیارد تومان اعتبار به منظور تجهیز مراکز و مراجع قضایی استان 
بوشهر، در نظر گرفته شد که ظرف دو سال تخصیص یابد.  اقتصاد

خبر

خبر

برخی از ثبت نام کنندگان راناپلاس در مرحله اول سامانه 

یکپارچه خودروها، از عدم دریافت خودروی خود گلایه 

فراخون خودروی  منتظر  که همچنان  مدعی اند  و  کرده  

تمامی  کرد  اعلام  خودرو  ایران  البته  که  خود هستیم«، 

مطابقت  ۸۵گانه  استانداردهای  با  بایستی  محصولات 

داشته باشد که ما نیز ملزم به اجرای این ضوابط هستیم.

به گزارش ایسنا، طی چند وقت اخیر برخی از مشتریان 

فروش  اول  مرحله  در  که  ایران خودرو  صنعتی  گروه 

و  ثبت نام  به  اقدام  از طریق سامانه  یکپارچه خودروها 

خرید خودروی راناپلاس کرده اما در روند تحویل دچار 

گلایه های  خبرگزاری،  این  با  تماس  در  مشکل شده اند، 

خود را اعلام کردند.

بر اساس مستنداتی که در اختیار ایسنا قرار گرفته و بر 

اساس آنچه که مشتریان اعلام کرده اند، گزارشی در این 

رابطه ارائه شده که به شرح موضوع می پردازد.

یکپارچه  فروش  طرح  اولین  که  بود  پارسال  اسفند 

خودروهای داخلی از طریق سامانه یکپارچه اجرایی شد 

به مدت  تومان  بلوکه کردن ۱۰۰ میلیون  با  و مشتریان 

انجام  را  با شیوه جدید  ثبت نام خودرو  ماه،  دو  حدود 

یکپارچه خودروهای  فروش  از  مرحله  این  نتایج  دادند؛ 

داخلی اواخر فروردین امسال مشخص شد که براساس 

آن، نوبت برخی متقاضیان در سال ۱۴۰۲ و برخی هم به 

سال ۱۴۰۳ افتاد.

اما با توجه به بررسی ها و انصراف برخی، ظرفیت خالی 

برای تعدادی از محصولات ایجاد و بدین ترتیب، امکان 

ویرایش و ثبت درخواست برای تحویل خودرو در سال 

۱۴۰۲ فراهم شد؛ طبق این تصمیم مقرر شد متقاضیانی که 

نوبت  دریافت خودروهایشان سال ۱۴۰۳ تعيين شده بود، 

در سال جاری خودرو بگیرند.

براین اساس، مقرر شد در صورت تاييد اولویت دریافت 

امسال،  زمستان  تا  قطع  به  مشتریان  جاری،  سال  در 

خودروی خود را دریافت کنند.

از این طرح استقبال نسبتا خوبی صورت گرفت و لیست 

سامانه  در  شده  اولویت بندی  خودروی  همراه  به  افراد 

یکپارچه نمایش داده شد و مشتریان نیز براساس آنچه 

وعده داده شده بود، مطمئن بودند در سال ۱۴۰۲ خودروی 

خود را تحویل خواهند گرفت.

از  به ترتیب  برنامه،  مطابق  خودروها  تحویل  روند 

پاييز هم  از  و حتی بخشی  تابستان  بهار،  اولویت های 

انجام شد و افراد خودروهای خود را تحویل گرفتند؛ اما 

موضوع از جایی آغاز شد که در مهر ماه امسال، شورای 

رقابت قیمت جدید هشت محصول شرکت ایران خودرو 

را منتشر کرد.

برخی  و  ۸۵گانه  استاندارد  شدن  اضافه  با  خودروها 

مشمول  تومان  میلیون   ۳۰۰ تا   ۱۰۰ حدود  تغييرات، 

افزایش قیمت شدند و به نسخه ارتقایافته تبدیل شدند.

گلایه  ایسنا  با  تماس  طی  که  مشتریانی  میان  این  در 

مشکل  دچار  پلاس  رانا  خودروی  برای  اکثراً  داشتند، 

شده اند که در زمان ثبت نام ۲۱۵ میلیون تومان قیمت 

در  رقابت  شورای  قیمت  افزایش  مصوبه  با  اما  داشت 

فروردین امسال، قیمت این خودرو به ۳۲۲ میلیون تومان 

اصلاح شد و در مرحله دوم مصوبه شورای رقابت در مهر 

میلیون   ۳۳۰ حدود  ۸۵گانه،  استاندارد  افزودن  با  ماه، 

تومان قیمت گذاری شد.

هرچند که بخشی از اولویت های پاييز، خودروی راناپلاس 

ارتقایافته  )دارای استاندارد ۸۵گانه( خود را تحویل گرفتند 

تمام  و  پاييز  آخر  اولویت های  برای  ایران خودرو،  اما 

اولویت های زمستان این محصول را با قیمت حدود ۴۵۲ 

میلیون تومان آن هم برای تحویل در خرداد، تیر و مرداد 

ماه ۱۴۰۳ ارائه کرد.

مشتریان،  برخی  نارضایتی  به  باتوجه  دیگر  سوی  از 

)با  ارتقایافته  دستی  پژو ۲۰۷  خودروی  به  تبدیل  طرح 

قیمت ۴۹۸ میلیون تومان برای تابستان ۱۴۰۳( و فروش 

فوق العاده سورن پلاس موتور جدید )تحویل ۹۰ روزه با 

قیمت ۴۵۹ میلیون تومان( را پیشنهاد داد.

بود، خودروهایی که تغيير  اعلام شده  اینکه  به  باتوجه 

ظرفیت  دارای  کاملا  شده،  فراهم  آن ها  برای  اولویت 

تحویل  برای  مشتریان  هستند،  سال  انتهای  تا  خالی 

زودتر خودرو، ترغیب شده و خودروی ثبت نامی خود را 

تغيير دادند؛ اما اکنون که سال به ماه پایانی خود نزدیک 

می شود، گویی خبری از تحویل نیست. 

و  تماس ها  هستند،  مدعی  مشتریان  آنچه  طبق 

پیگیری های مکرر آن ها با کارشناسان تلفنی ایران خودرو 

تولید  دیگر  اصلی  »خودروی  که  است  این  از  حاکی 

نمی شود؛ لذا مجبور هستید خودروی ارتقایافته )با قیمت 

بسیار بالاتر( را آن هم برای سال ۱۴۰۳ تحویل بگیرید«.

یکی از نمایندگان این مشتریان معتقد است که در زمان 

ثبت نام مرحله اول سامانه یکپارچه و حتی طرح تغيير 

اولویت، هیچگونه بند یا تبصره ای مبنی بر اینکه امکان 

تغيير تیپ یا مدل خودروی ثبت نامی وجود داشته باشد، 

ثبت نشده بود؛ این بند از یکپارچه دوم به سامانه اضافه 

شد که آن موقع هم شرکت ایران خودرو اصلا فروشی در 

سامانه نداشت و برای تمامی محصولات خود تا سال 

۱۴۰۳، تعهد ایجاد کرده بود.

که  است  سال  »یک  دارند  گلایه  مشتریان  این 

و  فراخوان  منتظر  راناپلاس،  خودروی  ثبت نام کنندگان 

ارسال دعوتنامه خودروی خود هستند اما شرکت مکرر 

هم  را  آخر  پیشنهاد  چنانچه  می دهد،  تبدیل  پیشنهاد 

نپذیریم، می گویند اولویت و نوبت مان برای همیشه لغو 

می شود."

این موضوع از سوی ایران خودرو مورد پیگیری قرار گرفت 

الزامات سازمان  '' طبق  داد:  پاسخ  این گروه صنعتی  و 

بایستی  خودروسازان  محصولات  تمامی  استاندارد، 

لذا  باشد،  داشته  مطابقت  ۸۵گانه  استانداردهای  با 

محصولات ایران خودرو نیز مشمول این ضوابط و قوانین 

عرضه  و  تولید  گانه  استانداردهای ۸۵  با  تماما  و  شده 

می شوند.

از جمله  در سایر محصولات  این  از  پیش  این موضوع 

تارا دستی و ۲۰۷ جاری شده و هم اکنون نیز در محصول 

راناپلاس اجرایی شده است.''

گلایه برخی متقاضیان از اجبار برای تغییر خودرو

 ایران خودرو: استانداردها باید اجرایی شود

ادامه واكنش ها به منطقه ای شدن دستمزد كارگران

خبــــــــــــر

خبــــــــــــر

میلیارد  تاکنون ۵۰۰۰  سال  ابتدای  از  گزارش ها  طبق 

در  امید  کارآفرینی  صندوق  توسط  تسهیلات  تومان 

جهت حفظ و ایجاد اشتغال و توسعه کسب و کارهای 

خرد پرداخت و بیش از ۴۸ هزار اشتغال جدید ایجاد 

شده است.به گزارش ایسنا، صندوق کارآفرینی امید 

به عنوان نهاد حامی کسب و کارهای خرد و کوچک، 

روستایی و خانگی، نقش بسزایی در توسعه اشتغال و 

کارآفرینی، توانمندسازی اقتصادی، رفع بیکاری و ایجاد 

اشتغال پایدار دارد.صندوق کارآفرینی امید به عنوان یک 

موسسه عمومی غیر دولتی که با هدف تجهیز مالی 

پروژه ها و طرح های مهم اقتصادی کشور طی هماهنگی 

با دستگاه های اجرایی کشور فعالیت می کند، دارای 

اولویت های خاصی از جمله رونق بخشی به کسب و 

کارهای خرد از محل اعطای تسهیلات است.

حمایت مالی از طرح های اشتغالزا و پرداخت تسهیلات 

قرض الحسنه به کسب و کارهای کوچک بازار محور، 

امید است که در کاهش  کارآفرینی  رویکرد صندوق 

بیکاری و افزایش تولید ناخالص داخلی موثر است.

در همین راستا هادی آقابابایی - مدیرعامل صندوق 

کارآفرینی امید به تازگی از پرداخت بیش از ۱۱ هزار 

سیزدهم  دولت  ابتدای  از  تسهیلات  تومان  میلیارد 

تاکنون خبر داده است.به گفته وی طی سال گذشته ۳۳ 

درصد تسهیلات پرداختی صندوق مختص بانوان بوده 

که نشان از گرایش صندوق به حمایت از کسب و کارها 

و ایجاد و حفظ اشتغال برای بانوان در سراسر کشور 

است.مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید یادآور شد: در 

راستای حفظ و ایجاد اشتغال و توسعه کسب و کارها 

امسال تاکنون بیش از ۵۰۰۰ میلیار تومان تسهیلات 

توسط صندوق پرداخت و بیش از ۴۸ هزار اشتغال 

صندوق  ایسنا،  گزارش  است.به  شده  ایجاد  جدید 

کارآفرینی امید صرفنظر از اختصاص بخشی از منابع 

خود به کسب و کارهای کوچک و صاحبان طرح های 

اشتغالزا، در راستای اجرای طرح نهضت احیا و فعال 

سازی دوباره بنگاه های راکد نیز عملکرد موفقی داشته 

است، به نحوی که سال گذشته در قالب قراردادهایی 

که با برخی دستگاه های اجرایی از جمله وزارت میراث 

بنیاد  فرهنگی و گردشگری، وزارت ورزش و جوانان، 

برکت، وزارت جهاد کشاورزی، وزارت کار و وزارت راه 

و شهرسازی منعقد شده از محل منابع صندوق مبالغ 

قابل توجهی در جهت حل مشکلات حوزه اشتغال اعطا 

شده است.حمیدرضا البرزی - معاون اعتبارات صندوق 

کارآفرینی امید در این باره می گوید: از سال ۱۴۰۰ و 

ابتدای فعالیت دولت، ۴۸۰۰ میلیارد تومان تسهیلات، 

سال گذشته ۶۵۰۰ میلیارد تومان و از ابتدای سال تا 

کنون ۵۶۰۰ میلیارد تومان تسهیلات ارایه شده که عمده 

آنها در شورای برنامه ریزی استان ها دارای مصوبه است 

و کارگروه ها بر روند اعطای آن نظارت دارند.وی افزود: 

در عرصه تعهد اشتغال در سال ۱۴۰۰، ۸۴ هزار نفر، سال 

۱۴۰۱، ۱۰۶ هزار نفر و امسال نیز ۴۸  هزار تعهد اشتغال 

داریم و تا ۳ سال پس از بهره برداری نیز اجازه بازدید 

از طرح و بررسی آن را داریم.معاون اعتبارات صندوق 

کارآفرینی امید درباره پرداخت تسهیلات به زنان و وثایق 

لازم نیز گفت: سال گذشته اعلام شد که زنان سرپرست 

خانوار برای تسهیلات تا سقف ۱۵۰ میلیون تومان با 

وثیقه یارانه و مدارک ساده تر بتوانند تسهیلات خود را 

دریافت کند ولی امسال سقف تسهیلات تا یک میلیارد 

تومان با دو یا سه فقر چک، با کمترین آثار حقوقی 

این تسهیلات برای ایجاد اشتغال اعطا می شود.سال 

گذشته بیش از ۴۰ هزار و ۸۰۰ فقره وام توسط صندوق 

کارآفرینی امید در سطح کشور به کارگاه ها و کسب و 

کارهای خرد و کوچک و متوسط پرداخت شد که در 

قالب آن ۱۰۶ هزار فرصت شغلی ایجاد و تثبیت شده 

است.به گزارش ایسنا، طبق آمارها ۳۸ درصد کارآفرینان 

و متقاضیان طرح های اشتغال مورد حمایت صندوق 

کارآفرینی امید را زنان تشکیل داده و استان های مرزی 

و کمتر توسعه یافته، اعتبارات بیشتری از مناطق دیگر 

دریافت کردند.

توسط صندوق کارآفرینی امید صورت گرفت

ایجاد بیش از ۴۸ هزار 

شغل جدید

دیروز  و  امروز  به  مجازی  کارهای  و  و کسب  پلتفرم ها  از سکوها،  حمایت 

محدود نمی شود و طی سالهای گذشته، دولت ها و دولتمردان به دلیل اهمیت 

فراهم  آن ها  راحت  فعالیت  برای  بستری  گوناگون  روش های  به  این حوزه 

کرده اند.

به گزارش ایسنا، یکی از اقداماتی که در دولت سیزدهم برای حمایت از کسب 

و کارهای مجازی انجام شد، تدوین آيين نامه حمایت از کسب و کارهای 

مجازی بود که پاييز سال گذشته با هدف تسهیل فعالیت آنها رونمایی شد. 

آيين نامه گفته شده اگرچه شامل بندها و حمایت های گوناگون می شود، 

شاید بتوان معافیت مالیاتی کسب و کارهای فعال در سکوهای تأييد شده تا 

دو سال را یکی از موارد مهم آن دانست.

سازمان امور مالیاتی کشور هم موظف شد برای همه کسب و کارهایی که 

را به پلتفرم های  باید فعالیت خود  از این سابقه مالیاتی نداشتند و  پیش 

مشمول انتقال دهند، مشوق هایی را در نظر گرفت که می توان به مواردی 

از  حاصله  درآمد  بابت  مدارک  و  اسناد  نگهداری  و  اظهارنامه  تسلیم  مانند 

فروش کالا یا ارائه خدمت در سکوهای مشمول داخلی تا میزان مقرر در ماده 

)۱۰۰( قانون مالیات های مستقیم و اصلاحات بعدی آن یعنی۳۰ برابر معافیت 

مالیاتی حقوق و دستمزد معاف هستند و یا احتساب همه هزینه های ایجاد 

و توسعه پلتفرم ها و کسب و کارها در سکوهای داخلی جزو هزینه های قابل 

قبول مالیاتی تا سقف مقرر اشاره کرد.

بنابراین با توجه به دلیل اهمیت این موضوع، بندهایی در لایحه بودجه سال 

۱۴۰۲ به آن اختصاص و به دنبال آن قرار شد کسب و کارهای اینترنتی فعال 

در سکوهای مورد تأييد تا پایان سال جاری که فاقد پرونده مالیاتی هستند، 

به صورت پلکانی تا سقف مقرر در ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مستقیم مشمول 

مالیات با نرخ صفر بوده و جرائم سال های قبل ناشی از عدم تسلیم اظهارنامه 

شامل بخشودگی شوند.

حال در لایحه بودجه سال آینده )۱۴۰۳( که آذرماه به مجلس تقدیم شد، 

معافیت مالیاتی کسب و کارها بار دیگر بخشی را به خود اختصاص داده 

است. براساس لایحه بودجه سال آینده گفته شده که در راستای حمایت از 

توسعه اقتصاد رقومی )دیجیتال( در کشور و تشویق کسب و کارهای اینترنتی 

به استفاده از سکوهای داخلی، تا پایان سال ۱۴۰۲ درآمد کسب و کارهای 

اشخاص حقیقی در سکو )پلتفرم(های داخلی مورد تائید وزارت ارتباطات و 

فناوری اطلاعات که تا پایان سال ۱۴۰۱، فاقد پرونده مالیاتی بوده اند، مشمول 

نرخ صفر مالیاتی می شود.  

در نهایت اخیرا مجلس شورای اسلامی بندهایی مرتبط با این موضوع را به 

تصویب رساندند که براساس بخش درآمدی بند ت تبصره ۱۱ لایحه؛ در اجرای 

ماده )۶۶( قانون برنامه پنج ساله هفتم پیشرفت، در راستای حمایت از توسعه 

اقتصاد دیجیتال در کشور و تشویق کسب و کارهای اینترنتی به استفاده از 

سکوپلتفرم های داخلی، تا پایان سال ۱۴۰۳ درآمد کسب و کارهای اشخاص 

حقیقی پلتفرم های داخلی مورد تأييد وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات که 

تا پایان سال ۱۴۰۲ فاقد پرونده مالیاتی بوده اند، مشمول نرخ صفر مالیاتی 

می شوند.

آخرین اخبار از معافیت مالیاتی کسب و 

کارها در پلتفرم های داخلی

تاثیر  نفت  در صنعت  بهره وری  افزایش  اینکه  بیان  با  انرژی  کارشناس  یک 

همزمان  تحقق  به معنای  بهره وری  گفت:  دارد،  اقتصادی  رشد  بر  مستقیمی 

اثربخشی کارایی است و زمانی که فروش نفت افزایش پیدا می کند، به همان 

با  ایسنا،  با  قنبری در گفت وگو  بهبود می یابد.علی  ارزآوری در کشور  تناسب 

بیان اینکه ایران یکی از دارندگان ذخایر عظیم نفت و گاز است، اظهار کرد: 

به همین دلیل بخشی از اقتصاد ما مبتنی بر نفت خام است و یکی از منابع 

اصلی درآمدزایی برای کشور به شمار می آید.وی با اشاره به اینکه نفت بخش 

قابل توجهی از اقتصاد کشور را تشکیل می دهد، خاطر نشان کرد: به دلیل 

اینکه اقتصاد کشور وابستگی به نفت دارد، بهره وری در رشد اقتصادی تاثیر 

به سزایی دارد.این کارشناس انرژی با بیان اینکه در صورتی که بهره وری در 

بخش نفت افزایش پیدا کند، تاثیر مثبتی بر سایر بخش های اقتصادی بر جای 

می گذارد، گفت: سیاست دولت سیزدهم در حوزه بازمعماری تجارت انرژی با 

وجود تحریم ها جواب داده و همین موضوع نیز موجب رشد اقتصادی کشور 

شده، یکی از مهم ترین موفقیت های دولت رشد صادرات نفت بوده است، طی 

این مدت شاهد توسعه صادرات و افزایش تولید نفت بوده ایم، تاجایی که تولید 

به مقادیر قبل تحریم نزدیک شده و می توان اعلام کرد که تحریم ها بی اثر شده 

است.قنبری با بیان اینکه علاوه  بر این، صادرات غیر نفتی در ایران نیز رشد کرده 

است، گفت: صادرات یکی از مهم ترین عوامل رشد اقتصادی است، هرچه میزان 

صادرات افزایش یابد، بیشتر شاهد توسعه و رشد اقتصادی در کشور خواهیم 

بود، بر اساس پیش بینی های صورت گرفته این رشد ادامه خواهد داشت.

وی با بیان اینکه تمرکز بر بازارسازی جدید و ایجاد تقاضای جدید در بازار با تکیه 

بر فعال کردن ظرفیت مستهلک شده پالایشگاهی در نقاط مختلف دنیا نظیر 

آفریقا و همچنین آمریکای جنوبی و همچنین حرکت به سمت تنوع مبادی 

صادراتی از طریق بازاریابی نوین در زمینه مینی ریفاینری ها شرق آسیا، سیاست 

اکتفا می شد،  بازارهای سنتی  به  اگر  بوده است،  این حوزه  در  مثبت دولت 

نمی توانستیم چنین اتفاقاتی را رقم بزنیم.این کارشناس حوزه انرژی خاطر نشان 

کرد: برای رشد اقتصادی به عوامل دیگری مانند افزایش بهره وری در بخش های 

نیروی انسانی، کشاورزی و صنعتی نیاز است، اما رشد بهره وری در بخش نفت از 

مولفه های اصلی رشد اقتصادی محسوب می شود.وی با اشاره به اینکه زمانی که 

نفت بهره وری داشته باشد، اقتصاد کشور متحول می شود اضافه کرد: در صورتی 

که بهره وری در صنعت نفت وجود داشته باشد، اقتصاد کشور متحول می شود 

چراکه بخش قابل توجهی از درآمدهای کشور وابسته به نفت است.

در هفته  تعاون  و  کار  عناوین خبرهای حوزه  مهم ترین 

ادامه  خانگی،  مشاغل  وام  افزایش  پیگیری  به  جاری 

اساسنامه  تصویب  منطقه ای،  مزد  طرح  به  واکنش ها 

سازمان فنی و حرفه ای و ایجاد بازار تهاتری میان فعالان 

اقتصادی ایران و هند اختصاص داشت.

در هفته گذشته مدیرکل نظارت و هماهنگی طرح های 

کارآفرینی و اشتغال وزارت کار با اشاره به افزایش ۶۰۰ 

گذشته،  یکسال  در  کشور  فعال  جمعیت  نفری  هزار 

اظهارکرد: گزارش سازمان تامین اجتماعی از بیمه شدن 

و رسمی شدن کسب و کارها نشان می دهد که فضای 

کسب و کار نسبت به سال گذشته بهتر شده، چنانچه 

ابتدای دولت سیزدهم در قالب بودجه های سنواتی  از 

منابع بسیار خوبی برای ایجاد و پایداری کسب و کارها و 

توسعه آنها درنظر گرفته شده است.

افزایش  و  بیکاری  نرخ  کاهش  همزمانی  وی  گفته  به 

مشارکت اقتصادی در پاييز امسال از بهبود فضای کسب 

و کار نسبت به سال گذشته حکایت دارد.

و  کارگری  مقامات  سوی  از  اظهارنظرها  هفته  این 

کارفرمایی در خصوص پیشنهاد تعيين مزد منطقه ای باز 

هم ادامه داشت تا جایی که در سومین نشست کمیته 

دستمزد شورای عالی کار نسبت به اجرای طرح ایرادات 

قانونی و ابهاماتی وارد آمد و مقرر شد یک جلسه دیگر 

هم با محوریت مزد منطقه ای برگزار شود تا نتیجه گیری 

نهایی صورت گیرد.

در همین حال کارشناسان حوزه کار بر لزوم پرهیز از شتاب 

زدگی درباره مزد منطقه ای تاکید کرده و معتقدند: طرح 

مزد منطقه ای یک مقوله گسترده و پیچیده است که باید 

مقدمات آن فراهم شود زیرا بدون آمادگی و فراهم کردن 

ابزار لازم،  امکان چندگانگی دستمزد در کشور کار سختی 

است لذا باید از شتاب زدگی پرهیز کرد تا دستگاه ها و 

ارکان دولت با چالش مواجه نشوند.

به اعتقاد مقامات کارگری اگر طرح مزد منطقه ای خوب 

است و از آن دفاع می کنند، چرا برای کارمندان اجرا نمی 

کنند و درصدد اجرای طرح برای جامعه کارگری هستند؟

به زعم آنها این دغدغه وجود دارد که  منطقه ای شدن 

توازن  و  شود  مهاجرت ها  یکسری  موجب  دستمزدها، 

نیروی کار و شغل را به هم زند. در همین راستا مقامات 

به  ای  منطقه  مزد  اگر  که  باورند  این  بر  نیز  کارفرمایی 

خوبی تجزیه و تحلیل و کارشناسی شود، می تواند در 

مناطق مختلف کشور و مناطق ضعیف تر قابلیت اجرا 

پیدا کند. به گفته آنها نگاه به مقوله مزد منطقه ای نگاه 

عادلانه است و عدالت این است که کارگران شهرهای 

بزرگ بیشتر حقوق بگیرند.

ای  حرفه  و  فنی  آموزش  سازمان  اساسنامه  تصویب 

پس از ۵۰ سال خبر دیگر این هفته بود. به گفته رئیس 

سازمان آموزش فنی و حرفه ای این سازمان طی ۵ دهه، 

و  است  بوده  فعالیت  اساسنامه مشغول  داشتن  بدون 

حرفه ای  و  فنی  آموزش  سازمان  اساسنامه  تصویب 

بعد از گذشت ۵۰ سال، آغازگر تحول بنیادین در زمینه 

مهارت آموزی خواهد بود.

این هفته رئیس دبیرخانه ستاد ساماندهی و حمایت 

تسهیلات  سقف  افزایش  پیگیری  از  خانگی  مشاغل  از 

مشاغل خانگی در برنامه هفتم توسعه خبر داد و گفت: 

درصددیم با توجه به افزایش متقاضیان مشاغل خانگی 

بودجه  هفتم  برنامه  در  بخش،  این  در  اشتغال  رشد  و 

بالایی برای کسب و کارهای خانگی بگیریم.

به گفته همتیان با توجه به روند رو به رشدی در بحث 

ایجاد اشتغال خانگی و افزایش تعداد تقاضا برای کسب 

در بحث  کار  وزارت  آینده  برای سال  کارهای خانگی  و 

تقویت تسهیلات اشتغال خانگی تلاش خواهد کرد تا 

خانگی  مشاغل  توسعه  برای  مرکزی  بانک  از  همت   ۱۰

دریافت کند.

امضای تفاهم نامه مشترک میان صندوق کارآفرینی امید 

و معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوری رویداد 

دیگر این هفته بود. این تفاهم نامه با هدف کمک به 

اشتغال زنان خصوصا فعالیت زنان سرپرست خانوار با 

اولویت مناطق محروم و روستایی به امضا رسید.

به گفته آقابابایی- مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید از 

ابتدای فعالیت دولت سیزدهم تاکنون بیش از ۱۱ هزار 

میلیارد تومان تسهیلات توسط صندوق پرداخت شده و 

طی سال گذشته ۳۳ درصد تسهیلات پرداختی صندوق 

به  صندوق  گرایش  از  نشان  که  بوده  بانوان  مختص 

حمایت از کسب و کارها و ایجاد و حفظ اشتغال برای 

بانوان در سراسر کشور است.

ایران  تعاون  اتاق  رئیس  هفته  این  ایسنا،  گزارش  به 

میان  تجاری  روابط  توسعه  راستای  در  هند  سفیر  و 

بازار تهاتری میان فعالان  با یکدیگر دیدار و  دو کشور، 

اقتصادی ایران و هند را پیشنهاد کردند.

بهمن عبدالهی با اشاره به حجم ۳ میلیارد دلاری تعاملات 

و  ظرفیت ها  به  توجه  با  گفت:  هند،  و  ایران  تجاری 

از  که  شناختی  و  ایران  در  تعاونی ها  توانمندی های 

تعاونی های هند وجود دارد به نظر می رسد تعاونی های 

دو کشور می توانند سطح تعاملات تجاری ایران و هند 

را افزایش دهند.

رشد بهره وری نفت اقتصاد کشور را 
متحول می کند

فاطمه جوادی؛ اواخر دی ماه بود که خودروهای جدید 

خودروهای  عرضه  یکپارچه  سامانه  به  غیرچینی  و 

وارداتی اضافه شد، هر چند امید این وجود داشت که 

بازار خودروهای وارداتی با وجود این برندهای جدید 

این  که  زود مشخص شد  خیلی  اما  جذاب تر شود، 

خودروها با توجه به این که قیمتی بالای ۲۰ هزار یورو 

دارند، مختص جانبازان مشمول است و به مردم عادی 

که از اسفندماه سال گذشته ثبت نام کرده اند تعلق ندارد.

این خودروها شامل برندهای ژاپنی نیسان و تویوتا 

و،  ام  فیات، ب  مانند  اروپایی  برندهای  و همچنین 

مینی، فولکس واگن بود.در چند روز گذشته سوالات و 

انتقاداتی در مورد علت اختصاص خودروهای گران تر به 

جانبازان مطرح شده است و همچنین چهار محصول از 

شرکت BMW و یک خودرو از شرکت مینی، دو روز بعد 

از بارگذاری از سامانه خودرو حذف و ابهاماتی را ایجاد 

کرده است.  مهدی ضیغمی، رييس کل سازمان توسعه 

تجارت در گفتگو با خبرنگار اقتصادآنلاین، در مورد علت 

بارگذاری و سپس حذف محصولات شرکت BMW و 

مینی از سامانه گفت: این خودروها به دلیل این که در 

سامانه خودروهای وارداتی بارگذاری شده بود حذف 

شده و باید در سامانه مخصوص جانبازان عرضه شود.

رییس سازمان توسعه تجارت :

دلایل حذف برخی خودروها از 

سامانه اتومبیل های وارداتی، جانبازان 

می توانند BMW وارد کنند
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تعداد داوطلبان تأیید شده استان بوشهر به 142 نفر رسید
رئیس هیئت نظارت شورای نگهبان در استان بوشهر گفت: ۸ داوطلب دیگر در استان بوشهر مجوز 
تأیید برای ورود به رقابت مجلس دوازدهم را از شورای نگهبان دریافت کردند و در مجموع تعداد 
داوطلبان تأیید شده به ۱۴۲ نفر رسید

رصدخانه

اطلاعيه
در اجرای برگزاری نوبت دوم انتخابات هیأت مدیره و بازرسان اتحادیه صنف اغذیه فروشان و هتلداران شهرستان کنگان به شرح ذیل اعلام می گردد و از عموم اعضای محترم 
آن اتحادیه دعوت می شود با در دست داشتن اصل پروانه کسب و یا کارت شناسایی معتبر شخصاً از ساعت 9صبح لغایت 14 روز رأی گیری به محل اخذ رأی واقع در اداره 

صنعت معدن و تجارت شهرستان کنگان خیابان دارایی مراجعه و در انتخابات شرکت نمایند.
توجه : دادن وکالت و یا اعزام نماینده برای رأی دادن ممنوع است.

اطلاعیه

تعداد اعضای هیأت مدیرهتاریخ اخذ رأیروز اخذ رأینام اتحادیهردیف

1402/11/08یک شنبهاغذیه فروشان و هتلداران1
بازرس علی البدلبازرس اصلیعلی البدلاصلی

1 نفر1 نفر2 نفر5 نفر

اسامی داوطلبین عضویت در هیأت مدیره حائز شرایط:                     اسامی داوطلبین بازرسان اتحادیه حائز شرایط:
1- آقای عارف ادرایش                                                                                1- آقای صادق پسندیده

2- آقای حسن آهوحوش                                                                           2- آقای منصور ربیعی
3- آقای رسول باران دوست
4- آقای قاسم باران دوست

5- خانم زهرا دشتی
6- خانم صدیقه سالمی
7- آقای محمد فولادی
8- آقای حسن کریمی
9- خانم بتول مقیمی

شماره : م الف/ 448

تاریخ انتشار: 1402/11/7

هیأت اجرایی انتخابات اتحادیه های صنفی شهرستان کنگان 1402111770

اسماعیل دوستی از اعضای شاخص حزب اعتماد ملی و از افراد نزدیک به مهدی 

کروبی به صلح نو گفت: »من معتقدم باید در انتخابات شرکت کنیم و اصلا با 

انتخابات و مردم نمی توان قهر کرد؛ احزاب، اصلاح طلبان و اصول گرایان باید در 

انتخابات حضور داشته باشند...

 به مردم می گویم اگر به دنبال تغيير هستید و نسبت به وضع موجود اعتراضی 

دارید، باید در انتخابات شرکت کنید و افراد مورد نظر خود را انتخاب کنید تا 

آن افراد تغييراتی ایجاد کنند. بدون مشارکت، تغييری اتفاق نخواهد افتاد. در 

شورای دوم همه گروه ها به صحنه آمدند، حتی نهضت آزادی ها هم آمدند؛ اما 

چون مردم مشارکت نکردند، انتخاب شوندگان با رأی بسیار پايينی پیروز شدند، 

شورا شکل گرفت و متأسفانه آن چیزی که مردم نمی خواستند اتفاق افتاد.

من اخیرا با آقای کروبی دیدار داشتم. وی مکررا تأکید کرد نباید از شهدا، انقلاب 

به  و  باشیم  انتخابات مشارکت داشته  در  باید  کنیم و حتما  عبور  )ره(  امام  و 

اصلاح طلبان توصیه داشت به هیچ عنوان با انتخابات قهر نکنید و تأکید کرد 

اگر اصلاح طلبان بتوانند ۲۰ نفر را به مجلس بفرستند، کار بزرگی انجام داده اند...

 دموکراسی و حزب در انتخابات معنا پیدا می کند.

 من حزب تشکیل دادم تا بتوانم قدرت را در دست بگیرم، در انتخابات شرکت 

 کنم و تغييرات مدنظر حزب و مردم را اعمال کنم. اینکه بگوييم رأی نمی دهیم 

و در انتخابات شرکت نمی کنیم و باید این اتفاقات هم بیفتد، خیلی غیرمنطقی 

خواهد بود . 

همه گروه های سیاسی اعم از اصلاح طلب و اصول گرا باید پای کار انتخابات و 

انقلاب بیایند و شکست و پیروزی مهم نیست.«

گفت:  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 

مورد  کارگری  حقوق  درصدی   ۲۰ حدود  افزایش 

تصویب برای سال ۱۴۰۳ در مقابل تورم ۴۰ تا ۴۵ 

درصد کارگشا و چاره ساز نیست.

به گزارش ایسنا، "آیت الله صادق آملی لاریجانی"، 

امروز در دیدار با صنعتگران و صاحبان صنایع و 

اصناف این شهرستان اظهار کرد: نکته های بسیار 

مهمی در جمع صنعتگران و تولیدکنندگان مطرح 

شد و قبول داریم که مشکلات وجود دارد و باید 

برای رفع آن تلاش شود البته در بسیاری از موارد 

با اصل اشکالات مطرح شده همراه هستم و این 

واقعیتی است که باید برای اصلاح تلاش شود.

وی با بیان اینکه حقوق امروز برای کارگران کفاف 

زندگی را نمی دهد، تصریح کرد: ۲۰ درصد افزایش 

حقوق کارگری مورد تصویب برای سال آینده هم 

در مقابل تورم ۴۰ تا ۴۵ درصد کارگشا و چاره ساز 

نیست، با این حقوق نیمی از مایحتاج خانواده 

را نمی توانند بدهند و تورم بالا برای کشور مهلک 

نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  است.رئیس 

تصریح کرد: این امر تنها و فقط برای کارگران نیست 

و حتی پزشکان هم روز گذشته در ساری گلایه فراوان 

داشتند. آیت الله آملی لاریجانی با اعلام اینکه فرار 

مغز ها و نیرو های انسانی آسیب هایی است که باید 

از آن جلوگیری شود، در این زمینه به تلاش دولت 

سیزدهم اشاره کرد. وی با اشاره به اینکه باید روابط 

را بهبود ببخشیم، گفت: استقلال در کشور  مان 

هزینه هایی دارد تا برای خودمان و نسل های آینده 

استقلال ایجاد شود. آملی لاریجانی با اعلام اینکه 

نمی خواهیم همانند عربستان ۱۱ میلیون بشکه نفت 

صادر شود، ولی ترامپ رئیس جمهور آمریکا آن ها 

را در حضور مسوولان شان "گاو شیرده" بیان کند، 

خاطرنشان کرد: اینجا دیار علویان و تبرستان است 

و افتخار مردم این است که اسلام را توام با شیعی 

بودن حفظ کردند و پذیرفتند. وی ادامه داد: به 

آملی بودن خود افتخار می کنم و حفظ نام مرحوم 

است.  مان  برای  بزرگی  افتخار  آمل  شهر  و  والد 

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان 

قرون  همان  از  طبری  منطقه  و  طبرستان  کرد: 

اولیه بزرگتر از آمل بود، ولی آمل پایگاه های اصلی 

طبرستان و محل جابه جا شدن قدرت های سیاسی 

در قرون اولیه بوده است البته برخی مورخان بزرگ 

آملی بودند و مایه افتخار است.

برای  اینکه ۱۰ هزار شهید مازندران  بیان  با   وی 

فدا  را  خود  جان  اسلام  حفظ  و  کشور  استقلال 

شهدا  خانواده  و  رزمندگان  جانبازان،  و  کرده اند 

اعتقادات  و  ارزش ها  حفظ  و  استقلال  برای  هم 

جانفشانی داشتند، ادامه داد: برخی از مشکلات 

کشور حاصل سوءتدبیر است و باید به درستی 

مدیریت شود. وی با اشاره به نحوه حذف یارانه 

ارزی و بحث پیمان سپاری ارزی، یادآور شد: امروزه 

دست صنعتگران و تولیدکنندگان را برخی موانع 

بستند و برای سرمایه در گردش مشکلات فراوان 

وجود دارد. آملی لاریجانی خاطرنشان کرد: زمانی 

۱۰ درصد قیمت واردات را تولیدکنندگان تضمین 

می گذاشتند، ولی هم اکنون مشکلات بسیار فراوان 

شده است که نیازمند تدبیر دقیق و روشن است.

اسماعیل گرامی مقدم از اعضای حزب اعتماد ملی 

درباره سند راهبردی اصلاح طلبان درباره انتخابات به 

هم میهن گفت: »آنچه که جبهه تصمیم گرفته، رای اکثریت 

است و افرادی باید درباره جایگاه سند پاسخگو باشند که موافق آن بوده اند چون ما 

در مقام مخالفت استدلال هایمان را گفتیم.بنا بود این راهبردها بعداً روی سه نکته 

توجه شود و بعد از اینکه جبهه روی آنها به اجماع رسید، منتشر شود، اما متاسفانه 

منتشر شده است. آنچه مسلم است، این است که سه راهبرد آمده بود که یکی این 

است که بدون قید و شرط در انتخابات شرکت کنیم، یکی اینکه در جاهایی که نامزد 

داریم در آن حوزه ها حضور پیدا کنیم و از نامزدهایی که تاييد صلاحیت شده اند، 

حمایت کنیم.یکی هم این بحث بود که با توجه به شرایط و در راستای این مسئله 

که مردم تمایلی به شرکت ندارند، پس جبهه هم شرکت در آن را منوط به جهت گیری 

مردم دانسته است که بیشتر به این پرداخته شده است.

تسنیم نوشت: جدا از آنکه اصلاح طلبان این دوره 

لیست خواهند داد یا نه )که تجربه نشان داده است 

همه  ادوار فهرستی منتسب به آنان حضور داشته است(، تجربه ادوار در 

گذشته نشان می دهد که این شگرد نخ نمای آنها برای فرار از شکست است.این راهبرد 

منفعلانه بیش از آنکه ناشی از ادعاهایی همچون ردصلاحیت ها باشد، ریشه در فوبیای 

شکست در انتخابات دارد.سال 1386، اصلاح طلبان در انتخابات مجلس هشتم که 

اولین انتخابات مجلس در دولت احمدی نژاد بود با لیست پر و پیمانی به نام یاران 

خاتمی پا به عرصه انتخابات گذاشتند؛ فهرستی که در آن چند وزیر و نماینده ادوار 

به سرلیستی مجید انصاری حضور داشت؛ کنار فهرست ائتلاف اصلاح طلبان، لیست 

حزب اعتماد ملی با چهره هایی از فهرست اصلاح طلبان و کاندیداهای مستقل برای 

رقابت ها معرفی شد؛ از ماحصل این دو لیست به جز علیرضا محجوب که در دور دوم 

به عنوان نفر آخر تهران وارد مجلس شد، موفقیت دیگری حاصل نشد.

سید ابراهیم رئیسی در جلسه هیأت دولت با 

یادآوری اصل 75 قانون اساسی همه نهادها 

و دستگاه ها را به پرهیز از ایجاد تعهدات مالی بدون پیش بینی پشتوانه درآمدی 

توصیه کرد و گفت: رئیس سازمان برنامه و بودجه موظف است زمینه ی هرگونه 

ناترازی بودجه را شفاف اطلاع رسانی کند، چرا که نباید بودجه ای تنظیم کرد که امکان 

اجرای آن فراهم نیست و اساساً ناتراز کردن بودجه خلاف اصل صریح 75 قانون 

است.دکتر رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود در جلسه امروز هیأت دولت 

با اشاره به اهمیت مسأله حمایت از نهاد خانواده به عنوان یکی از اساسی ترین 

اولویت های دولت مردمی، بر ضرورت پرهیز از اقدامات سطحی و ظاهری در قبال 

این مسئله تأکید و تصریح کرد: همه دستگاه های دولتی موظفند در ابعاد مختلف 

آموزشی، تربیتی و اجرایی تدابیر لازم را برای این مسأله مهم اتخاذ و همه تلاش ها 

را به سمت کاهش آسیب ها در این حوزه متمرکز کنند.

انتقاد فعال سیاسی 

اصلاح طلب از سند 

راهبردی جبهه اصلاحات

انفعال اصلاح طلبان 
از ترس شکست

توصیه کروبی به اصلاح طلبان درباره انتخابات

واکنش رئیسی به 

تغییرات لایحه بودجه 

در مجلس

خبرخبــــــــــــر

خبــــــــــــر

انتقاد آملی لاریجانی به افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارگران :

 با این حقوق نيمی از مایحتاج خانواده را 
هم نمی توانند بدهند

سایت رسمی حسن روحانی، رئیس جمهور سابق 

در خبری اعلام کرد »شورای نگهبان صلاحیت دکتر 

روحانی را تائید نکرد«.

در توضیح این خبر آمده است: طبق اعلام یکی از 

مقامات شورای نگهبان، فقهای این شورا صلاحیت 

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی برای 

نامزدی در انتخابات ششمین دوره مجلس خبرگان 

رهبری را تائید نکردند. گفتنی است این موضوع از 

طریق وزارت کشور نیز به طور رسمی اعلام خواهد 

شد.

نگهبان  شورای  سخنگوی  نظیف  طحان  هادی  اما 

در گفت وگو با فارس گفت: هنوز اسامی داوطلبان 

کشور  وزارت  به  رهبری  خبرگان  مجلس  انتخابات 

اعلام نشده است.

 طحان  نظیف تصریح کرد: نتایج بررسی ها تا پایان 

امروز به وزارت کشور ارسال خواهد شد.

وی از رسانه ها خواست از هرگونه گمانه زنی در رابطه 

با رد یا تاييد صلاحیت داوطلبان پرهیز کنند.

کشور  انتخابات  ستاد  سخنگوی  اسلامی  محسن 

در گفت وگو با ایرنا با اشاره به اعلام نتایج بررسی 

خبرگان  مجلس  انتخابات  داوطلبان  صلاحیت 

رهبری گفت: شورای نگهبان هنوز اسامی را به وزارت 

کشور اعلام نکرده است. طبق جدول زمانبندی نتایج 

باید طی امروز و فردا به وزارت کشور ابلاغ شود.

تاييد  کرد:  اضافه  کشور  انتخابات  ستاد  سخنگوی 

صلاحیت ها به عهده شورای نگهبان به ویژه فقهای 

شورا است. از این جهت باید منتظر باشیم. احتمالا 

هنوز جلسه شورا به پایان نرسیده اما درخواست ما 

این است که حتما امروز به ما اعلام شود.

نامه نیوز درباره ردصلاحیت روحانی نوشت: »حسن 

دولت های  در  عملکردش  واسطه  به  که  روحانی 

را  اجتماعی خود  بدنه  دوازدهم حسابی  و  یازدهم 

از دست داده و بعد از اتمام دوره ریاست جمهوری 

با  به حاشیه رفته بود، در ماه های اخیر سعی کرد 

با  او   . بازگردد  خبرها  سرخط  به  منتقدانه  مواضع 

رهبری  خبرگان  انتخابات  در  کاندیداتوری  اعلام 

برای حضور در عرصه قدرت نیز تلاش کرد اما حالا 

مشخص شده که این شانس را ندارد. بگذریم که 

اگر تاييد صلاحیت شده بود نیز مشخص نبود که 

رای بیاورد یا خیر.

در راستای این وضعیت اما این طور تحلیل می شود 

که رئیس جمهور پیشین همان طور که چند روز قبل 

به  گفته  طلب  اصلاح  سیاسی  فعال  آیتی،  مهدی 

و  کرده  ورود  نشینی  و حاشیه  نویسی  دوره خاطر 

را حداقل  امکان بازگشت به عرصه سیاست ورزی 

آنطور که خودش انتظار دارد، نخواهد داشت.«

واکنش شورای نگهبان به خبر 

ردصلاحیت روحانی

استاد  و  آمریکا  مقیم  ایرانی  مشهور  اقتصاددان  صالحی اصفهانی،  جواد 

دانشگاه ویرجینیاتِک اخیرا کتابی به زبان انگلیسی درباره تاثیر تحریم ها بر 

اقتصاد ایران نوشته است. صالحی در نشستی که درباره این کتاب برگزار 

شده و گزارش آن در فرهیختگان منتشر شده درباره تاثیر تحریم های آمریکا 

بر ایران گفت: »من فکر می کنم اگر کشورهای منطقه به رشد اقتصادی و 

مهاجرت و... در ایران نگاه کنند، احتمالا می گویند درافتادن با آمریکا کار 

خوبی نیست.ولی دید شخصی من این است که در تاریخ هیچ گاه این نوع 

منطق هزینه-فایده  اقتصادی در ارتباطات بین المللی نبوده است. هیچ وقت 

نبوده که یک نیروی مهاجم، قلعه ای را محاصره کند.بعد مردم بلافاصله 

بگویند خوب است که رهبران و مدافعان قلعه را به افراد محاصره کننده 

تحویل بدهیم تا محاصره تمام شود! دیدگاه هزینه-فایده  اقتصادی کاملا 

ساده است. بله، باید با نیروی مهاجم کنار آمد. ولی در تاریخ چنین اتفاقی 

نمی افتد. برای اینکه در ذات بشر این نیست که اگر کسی زور می گوید ما 

بگوييم چون زورش زیاد است پس باید با او کنار بیاييم. به نظرم آرام آرام 

-خصوصا بعد از وقایع تراژیک خاورمیانه- این دیدگاه دارد جا می افتد که 

آمریکا به منطقه نگاه استعماری دارد و در مناسبات استعماری، هیچ وقت 

منطق هزینه-فایده  اقتصادی کار نکرده است.هیچ وقت الجزایری ها نگفتند 

که اگر ما با فرانسه بجنگیم، 250 هزار نفر از ما کشته می شوند، یک میلیون 

نفر از ما زخمی می شوند و اقتصادمان به هم می ریزد اما اگر با اینها کنار 

بیاييم، می توانیم بهترین کشور آفریقای شمالی باشیم. می توانستند چنین 

محاسبه هایی را داشته باشند.من نمی گویم این نوع محاسبه غلط است 

اما در ذات بشر نیست که با استعمارگر کنار بیاید برای اینکه زندگی بهتری 

داشته باشد. چرا این بحث را مطرح کردم!؟ چون دوست ندارم در این 

مورد دائما مطالبی نوشته شود. من گوشم پر است از اینکه »اقتصاد ما 

چنین و چنان شده و اگر با آمریکا کنار بیاييم، همه  اینها درست می شود.« 

این واقع گرایانه نیست.«

روایت جالب توجه اقتصاددان مشهور ایرانی 
درباره تحریم ها

سخنگوی  جهرمی،  بهادری  علی  ایسنا،  گزارش  به 

جمع  در  دولت  هیات  جلسه  حاشیه  در  دولت 

کرونا  ایام  در  کرونا  ستاد  کرد:  اظهار  خبرنگاران 

تصمیماتی درباره سهمیه بندی بنزین گرفته بود چون 

ممنوعیت هایی برای سفر وجود داشت که پس از 

ماه های اتمام دوره کرونا و عادی شدن شرایط، این 

قبل کرونا  لم یکن شد. در حالت عادی  ستاد کان 

همین  هم  الان  و  می شد  ذخیره  ماه  بنزین شش 

است. دو سه بار عرض کرده ام تغيير قیمت در دستور 

کار نیست.

تکذیب افزایش قیمت 
بنزین
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مدیر کل ورزش و جوانان استان بوشهر:
استان بوشهر دارای فرصت های اشتغال زایی فراوانی است

- مدیر کل ورزش و جوانان استان بوشهر گفت: استان بوشهر در زمینه های مختلفی دارای فرصت های اشتغال زایی فراوانی است. 
یاسر جمالی در در حاشیه برگزاری رویداد »گردشگری خلاق جنوب« اظهار داشت: ذهنیت عموم مردم برای اشتغال کارهای اداری و یا 

یکسری فعالیت اقتصادی محدود است. وی تصریح کرد: استان بوشهر در فضاهای مختلف دارای غنای خاصی است.

ورزش

آگهی تغييرات شرکت سهامی خاص پالایش نفت برزویه به شناسه ملی 

14010723138 و به شماره ثبت 1198 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 

شد  اتخاذ  ذیل  تصمیمات   12/10/1402 مورخ  العاده  فوق  بطور  عادی 

اعضای هیئت مدیره بشرح ذیل میباشئد: آقای غلامرضا محمداف به 

شماره ملی 1282434683 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره تا تاریخ 

12/10/1404 آقای میثم عزیزی کوچکسرائی به شماره ملی 2161707051 به 

سمت مدیرعامل عضو اصلی هیئت مدیره تا تاریخ 12/10/1404وآقای 

محمد وزیری به شماره ملی 2992836801 به سمت رئیس هیئت مدیره 

تا تاریخ 12/10/1404انتخاب گردیدند کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد 

آور شرکت از قبیل چک، سفته، بروات، قراردادها و عقود اسلامی و بین 

المللی مشترکاً با دو امضاء رئیس هیئت مدیره و یک عضو دیگر هیئت 

مدیره، همراه با مهر شرکت معتبر می باشد و همچنین کلیه نامه ها و 

مکاتبات عادی و اداری منفرداً با امضاء مدیرعامل یا هر یک از اعضاء 

هیئت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اداره کل ثبت اسناد 

و املاک استان بوشهر مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری 

دیر )1653462(

1402111769

چاپ کتاب های شما از یک نسخه 
تا صد هزار نسخه

انتشارات شروع

صفحه آرایی و طراحی کتاب، 
مجله و نشریات، بروشور و ... 

پذیرفته می شود

09391899871

خبر

خبر

خبر

آگهی 

خبر

خبر

هر چه دلار بالاتر می رود بودجه ما کوچک تر می شود

دختران شانس سهمیه 

تیمی المپیک ندارند

طارمی وارد تیم منتخب شد
بازیکن   11 امارات در جمع  ایران مقابل  تیم ملی  ستاره 

برتر هفته آسیا قرار گرفت.طارمی وارد تیم منتخب شد

، تیم ملی ایران در آخرین مسابقه مرحله گروهی جام 

ملت های آسیا موفق به کسب پیروزی دو بر یک مقابل 

را  برد  این  رقم خوردن  برای  امارات شد که هر دو گل 

مهدی طارمی روی پاس های سردار آزمون به ثمر رساند 

تا تبدیل به بهترین بازیکن زمین شود و حالا هم در تیم 

منتخب قرار بگیرد.

پیاپی  منتخب  تیم  دو  در  اینکه  از  طارمی پس  مهدی 

کنفدراسیون فوتبال آسیا برای دو مسابقه ابتدایی مرحله 

گروهی جام ملت ها قرار نگرفت، با درخشش و زدن دو 

گل برابر امارات به این مهم رسید و در جمع برترین ها 

جای گرفت.

بازی  نخستین  پایان  از  پس  ایران  فوتبال  ملی  تیم 

تیم های جام ملت های آسیا در دور گروهی و با وجود 

برتری چهار بر یک مقابل فلسطین هیچ نماینده ای در 

نام  از دومین دیدار،  برترین ها نداشت ولی پس  جمع 

میلاد محمدی در تیم منتخب قرار گرفت که حالا هم 

مهدی طارمی به این مهم دست پیدا کرد.

)فلسطین(،  البطاط  مصعب  )تایلند(،  آنوین  سارانون 

عبدالله الخیبری )عربستان(، فرخ سیفی اف )ازبکستان(، 

عمربایف  پرویزجان  جنوبی(،  )کره  کانگ این  لی 

)تاجیکستان(، مهدی طارمی )ایران(، علی جاسم )عراق(، 

آیاسه اوئدا )ژاپن(، فیصل حلیم )مالزی( و ایمن حسین 

کنفدراسیون  نظر  بنابر  که  هستند  بازیکنی   11 )عراق( 

فوتبال آسیا در تیم منتخب هفته سوم مرحله گروهی 

جام ملت ها قرار گرفته اند.

رئیس فدراسیون تنیس روی میز در مورد حضور 

قهرمانی  در  ایران  زنان  میز  روی  تنیس  ملی  تیم 

جهان گفت: دختران شانسی برای کسب سهمیه 

تیمی المپیک ندارند و همین که در مقایسه با دور 

قبل از تیم ها بازی بگیرند و ببرند، معلوم می شود 

کرده اند.دختران  پیشرفت  سخت  شرایط  این  با 

شانس سهمیه تیمی المپیک ندارند

به گزارش "ورزش سه" و به نقل از ایسنا، مسابقات 

به  بهمن   ۲۷ از  جهان  قهرمانی  تنیس روی میز 

تیم  و  می شود  برگزار  کره جنوبی  بوسان  میزبانی 

زنان ایران در گروه دوم با ژاپن، برزیل، لوکزامبورگ 

و آفریقای جنوبی هم گروه است.  

تیم ملی زنان ایران با ترکیب ندا شهسواری، شیما 

صفایی، مهشید اشتری، فاطمه یاری و صبا سراجی 

در این مسابقات شرکت می کند.

مهرداد علی قارداشی، رئیس فدراسیون تنیس روی 

میز در گفت وگو با ایسنا و در پاسخ به این سوال 

تیمی  مسابقات  در  دختران  می رسد  نظر  به  که 

جهان حتی روی کاغذ هم شانس کسب سهمیه 

تیمی المپیک را ندارند، بیان کرد: با نظر شما موافق 

هستم، شانسی برای کسب سهمیه تیمی ندارند 

اما همین که بازی های خوبی انجام بدهند، خوب 

است. اعتماد به نفس آرام ایجاد می شود. زمانی 

به  و  اما تلاش کردند  بود  زنان ما ۹۶ جهان  تیم 

دسته سه یعنی ۷۲ تیم اول دنیا رسیدند. بعد هم 

خودشان را در دسته دو و بین ۴۰ تیم برتر حفظ 

کردند.

او در ادامه افزود: مسابقات کسب سهمیه انفرادی 

المپیک در منطقه آسیای میانه اوایل سال آینده در 

ازبکستان برگزار می شود و حضور در قهرمانی جهان 

کسب  برای  آمادگی  در  ما  دختران  به  می تواند 

با  رقابت  سهمیه کمک کند. در هر رشته و کاری 

رقبای قوی تر تاثیرات مثبتی دارد. در بخش زنان 

اگر می خواستیم به قصد صعود برویم تیم را اعزام 

با  مقایسه  در  ما  دختران  که  همین  نمی کردیم. 

دور قبل که همه بازی ها را باختند، از تیم ها بازی 

بگیرند و ببرند، معلوم می شود با این شرایط سخت 

پیشرفت کرده اند.  

قارداشی در پاسخ به اینکه امیدوار به کسب سهمیه 

انفرادی المپیک پاریس در مسابقات آسیای میانه 

هستید، گفت: خیلی امیدوارم چون دور قبل هم 

بازی خیلی نزدیک بود اما کار دختران ما با توجه 

و  ازبکستان  دختران  از  که  شناختی  و  تجربه  به 

پینگ پنگ بازان  است.  سخت  داریم،  قزاقستان 

در  و حضور  اعزام  ما  با  مقایسه  در  کشورها  این 

بالاتر  دلار  هر چه  دارند چون  بیشتری  مسابقات 

در  شد.  خواهد  کوچک تر  هم  ما  بودجه  می رود 

صورتی که دختران ازبک و قزاق از این نظر مشکلی 

ندارند.  

رقابت های  میزبانی  امکان  عدم  به  قارداشی 

انتخابی المپیک در منطقه آسیای میانه در ایران 

که  بدهیم  اجازه  نمی توانیم  گفت:  و  کرد  اشاره 

به  بیایند چون  مرد  مربیان  با  کشورهای خارجی 

اولویت های کشورمان برمی گردد.

به  پاسخ  در  میز  روی  تنیس  فدراسیون  رئیس 

المپیک  انتخابی  مسابقات  به  کسانی  چه  اینکه 

اعزام می شوند، گفت: هنوز مشخص نیست و به 

نظر سرمربی برمی گردد اما باید عملکردشان را در 

کره جنوبی ببینیم چون حیف است این سهمیه را 

از دست بدهیم.

قارداشی در مورد برنامه آماده سازی دختران برای 

حضور در رقابت انتخابی المپیک بیان کرد: برای 

اسپانسرینگ  درخواست  اشتری  و  صفایی  خانم 

شده است و در مورد خانم شهسواری هم پیگیری 

کرده ام چون شانس این سه نفر بیشتر است. تا 

جایی که بتوانیم اعزام شان می کنیم.

سعید مفتخر مدیر عامل باشگاه ایران جوان بوشهر شد.

شنیده می شود سعید مفتخر سرمربی سابق تیم های توحید و ایرانجوان 

بوشهر به عنوان مدیر عامل جدید ایرانجوان کار خود را آغاز کرده است.

مفتخر از پیشکسوتان خوشنام این باشگاه قدیمی است که در آستانه 

مرحله نهایی لیگ دسته سوم قرار است یک ایران جوان جدید را مدیریت 

کند.

ایران جوان در سالهای گذشته تجربیات تلخ را بیش از شیرینی سپری 

کرده و اکنون این چهره کار سختی را در پیش دارد اما با توجه به املاک 

ارزشمند باشگاه بوشهری می توان با تدابیر مهم وضعیت را بهتر از گذشته 

ادامه داد.

سعید مفتخر مدیر عامل باشگاه 
ایرانجوان شد

غیرمنتظره از برانکو: شاید به پرسپولیس آمدم

ایران و ژاپن: کمترین فاصله ممکن در 365 روز گذشته

برانکو ایوانکوویچ در جدیدترین مصاحبه خود حرف های 

معناداری درباره احتمال بازگشت به پرسپولیس زده است.

غیرمنتظره از برانکو: شاید به پرسپولیس آمدم 

 چند وقتی است که بحث بازگشت برانکو ایوانکوویچ به 

ایران به شکل داغی دنبال می شود. باشگاه پرسپولیس برای 

جانشینی یحیی گل محمدی با برانکو وارد مذاکره شد اما این 

سرمربی کروات اعلام کرد که شرایط بازگشت به ایران را ندارد. 

آخرین بار این اتفاق در جلسه برانکو با رضا درویش مدیرعامل 

باشگاه پرسپولیس در قطر اتفاق افتاد.

بعد از پایان لیگ ملت ها برای تیم ملی فوتبال عمان و حذف 

ناباورانه و تلخ این تیم حالا برانکو ایوانکوویچ مصاحبه ای 

انجام داده و به شکلی غیر منتظره در بخشی از آن برای 

بازگشت به پرسپولیس چراغ سبز نشان داده است.

برانکو در ابتدا درباره حذف تلخ عمان از جام ملت های آسیا 

گفت: "همه چیز از یک ماه قبل مشخص بود و من قراردادم 

باعمان یک فوریه تمام می شد. بازیکنان من به بهترین شکل 

بازی کردند. من و تیمم با تمام مشکلاتی که وجود داشت به 

کارمان ادامه دادیم. بازیکنان تا آخرین نفس جنگیدند و من 

خیلی خوشحالم که در این چهار سال کنار آن ها بودم."

برانکو در پاسخ به سوال خبرنگار که آیا کسی به او اعلام کرده 

که کارش در عمان به پایان رسیده یا خیر گفت: "نه ولی من 

خیلی خوشحال بودم که در این چند سال در کنار تیم عمان 

بودم."

برانکو درباره کنار گذاشتن برخی بازیکنان بزرگ عمان گفت: 

"در این باره انتقادات زیادی به ما شده ولی با توجه به تیم فنی 

که در اختیار داریم این انتخاب ها را انجام می دهیم."

سرمربی سابق عمان در واکنش به حواشی پیشنهاد پرسپولیس 

گفت: "من ده سال در ایران حضور داشتم. در پرسپولیس و 

تیم ملی بودم. دوستان خیلی خوبی در آنجا داشتم و نتایج 

فوق العاده ای به دست آوردم. من دیدار دوستانه ای با افرادی 

که از ایران آمده بودند داشتم. من نمی خواستم در مورد این 

موضوع صحبت  کنم تا اینکه بازی هایمان در این مرحله تمام 

شود. همانطور که گفتم من نتایج خوبی در ایران داشتم و 

از طرفی این را هم دوست دارم که به مربیگری ادامه دهم.

برانکو ادامه داد: "من چهار سال در عمان مربیگری کردم و 

اینکه این مدت طولانی اینجا بودم یعنی عملکرد خوبی داشتم 

اما حالا دیگر وقت جدایی است."

برانکو در پاسخ به این سوال که آیا سرمربی بعدی پرسپولیس 

خواهد بود گفت: "نمی دانم. شاید چون فکر می کنم تا الان 

سرمربی جدید خود را پیدا نکرده باشند."

محمد جواد خسروی دروازبان ملی پوش بوشهری تیم ملی ساحلی در 

آستانه جام جهانی امارات مصدوم شد و غایب بزرگ این رقابتها لقب 

گرفت.

که  بوشهری  تجربه  با  گلر  بوشهر  فوتبال  تخصصی  پایگاه  گزارش  به 

سالهاست یکی از گلرهای آماده لیگ برتر و تیم ملی است در ارذوی آخر از 

ناحیه زانو مصدوم شد و باید چند ماهی از فوتبال دور باشد.

این اتفاق در حالی افتاد که خسروی یکی از بهترین رویدادهای بین المللی 

زندگی اش را از دست داد اما او با رفع مصدومیت بار دیگر به ماسه ها 

بازخواهد گشت.

بدشانس پای پلکان هواپیما /

 خسروی جام جهانی را از دست داد

به  فیفا،  جهانی  رنکینگ  در  ژاپن  و  ایران  میان  فاصله 

کمترین میزان خود طی یک سال اخیر رسیده است.ایران 

و ژاپن: کمترین فاصله ممکن در 365 روز گذشته

مرحله گروهی رقابت های جام ملت های آسیا به پایان 

از  ایران به عنوان صدرنشین  رسید که طی آن تیم ملی 

گروه خود به مرحله بعد راه یافت ولی تیم های مدعی 

ژاپن و کره جنوبی با ایستادن در جایگاه دوم، توانستند 

بلیت حضور در دور بعدی مسابقات را رزرو کنند.

در شرایطی که تصور می شد تیم فوق العاده آماده ژاپن 

یک  مرحله  راهی  گروه،  اول  رتبه  در  ایستادن  با  بتواند 

هشتم نهایی شود، اما این اتفاق رخ نداد و عملا نمودار 

درختی مسابقات کاملا به هم ریخت تا سامورایی ها به 

سمت دیگر جدول و بخشی که ایران حضور دارد راه پیدا 

کنند و کره جنوبی نیز در سمت دیگر نمودار ایستاد.

تیم ها  امتیازات  در  مهمی  تغييرات  باعث  نتایج  این 

به  ژاپن  شد.  فوتبال  جهانی  رنکینگ  در  قرارگیری  برای 

و  در مرحله گروهی  پیروزی و یک شکست  واسطه دو 

البته پیروزی هایی که در بازی های دوستانه پیش از آغاز 

مسابقات به دست آورد، با منفی 13.11 مواجه شد.

در سمت مقابل، ایران که توانست در این فیفادی برابر 

بورکینافاسو، اندونزی، فلسطین، هنگ کنگ و امارات به 

امتیاز   24.25 صاحب  مجموع  در  یابد،  دست  پیروزی 

مثبت شد و همین موضوع اختلاف فراوانی که میان تیم 

ملی و سامورایی ها ایجاد شده بود را کاهش داد.

در شرایطی که در آخرین رنکینگ رسمی اعلام شده توسط 

فیفا اختلاف میان ایران و ژاپن 55.11 امتیاز بود، حالا این 

عدد به 17.75 امتیاز کاهش یافته که این موضوع نشان 

می دهد رسیدن شاگردان امیر قلعه نویی به رتبه نخست 

در  و  است  در دسترس  دیگری  زمان  از هر  بیش  آسیا، 

صورت حذف سامورایی ها در دور بعد و یا حتی شکست 

در بازی مستقیم مقابل ایران، می تواند این دستاورد بزرگ 

را برای تیم ملی به ارمغان بیاورد.

فاصله امتیازی میان ایران و ژاپن در شرایطی به 17.75 

گذشته،  سال  یک  طی  دقیقا  که  یافته  کاهش  امتیاز 

یکدیگر  با  اندکی  اختلاف  چنین  تیم  دو  این  هیچ گاه 

نداشته اند و همواره سامورایی ها با فاصله زیادی در رتبه 

اول آسیا جای داشته و حتی در آخرین رنکینگ رسمی 

فیفا نیز به جایگاه هفدهم جهان صعود کرده بودند.

در  ژاپن  و  ایران  میان  امتیازی  فاصله  میزان  به  زیر  در 

نگاهی  گذشته  سال  یک  طی  فیفا  رسمی  رنکینگ های 

می اندازیم:

* تاریخ اعلام رنکینگ رسمی: 22 دسامبر 2022 – فاصله 

امتیازی میان ایران و ژاپن: 41.35 امتیاز

فاصله  آپریل 2023 –  رسمی: 6  رنکینگ  اعلام  تاریخ   *

امتیازی میان ایران و ژاپن: 35.36 امتیاز 

* تاریخ اعلام رنکینگ رسمی: 29 ژوئن 2023 – فاصله 

امتیازی میان ایران و ژاپن: 39.37 امتیاز

* تاریخ اعلام رنکینگ رسمی: 20 جولای 2023 – فاصله 

امتیازی میان ایران و ژاپن: 39.37 امتیاز

* تاریخ اعلام رنکینگ رسمی: 21 سپتامبر 2023 – فاصله 

امتیازی میان ایران و ژاپن: 43.94 امتیاز

اکتبر 2023 – فاصله  رنکینگ رسمی: 26  اعلام  تاریخ   *

امتیازی میان ایران و ژاپن: 45.69 امتیاز

* تاریخ اعلام رنکینگ رسمی: 30 نوامبر 2023 – فاصله 

امتیازی میان ایران و ژاپن: 55.11 امتیاز

* تاریخ اعلام رنکینگ رسمی: 21 دسامبر 2023 – فاصله 

امتیازی میان ایران و ژاپن: 55.11 امتیاز

اعلام  فیفا  رسمی  رنکینگ  هنوز  که  شرایطی  در  و  حالا 

نشده، اما در رتبه بندی آنلاین، ایران توانسته است فاصله 

امتیازی خود با ژاپن را به 17.75 امتیاز کاهش دهد. ایران 

در مرحله یک هشتم نهایی جام ملت های آسیا باید به 

مصاف سوریه برود و ژاپن نیز با بحرین روبرو خواهد شد. 

در صورت پیروزی غول های آسیا، آنها در دور یک چهارم 

این مسابقه،  برنده  به مصاف هم خواهند رفت.  نهایی 

می تواند تا مدت ها، رتبه نخست آسیا را از آن خود کند و 

باید دید که در نهایت و با پایان جام ملت های آسیا، این 

جایگاه به چه کشوری خواهد رسید.

دو تساوی  از  نیز پس  کره جنوبی  که  ذکر است  به  لازم 

ناامیدکننده برابر اردن و مالزی، رتبه سوم آسیا را از دست 

استرالیا رسیده  به  به صورت موقت،  این جایگاه  و  داده 

است.

ماراتن لیگ برتر بزرگسالان استان بوشهر با با یک قهرمان جدید خاتمه 

یافت.

به گزارش پایگاه تخصصی فوتبال لیگ برتر امسال با حضور ده تیم برگزار 

شد و در آخرین بازی هفته شهریار بوشهر تیمی به مالکیت مهدی طارمی 

موفق شد دو بر صفر قائم آرامیس کنگان را شکست دهد.

علی بهشتیان در اولین تجربه سرمربی گری باشگاه تازه تاسیس بوشهری 

را با ۳۷ امتیاز قهرمان لیگ کرد.

ایرانجوان خورموج در این رقابت جذاب ۳۵ امتیاز گرفت و نایب قهرمان 

شد.

تیم های سکان بوشهر و قائم آرامیس کنگان به لیگ دسته اول استان 

سقوط کردند.

پایان ماراتن لیگ برتر استان بوشهر /

 شهریار بوشهر جام را گرفت



7  سال شانزدهم  شماره    2413 شنبه  7  بهمن ماه  1402

تخصیص 3 میلیارد تومان برای ایجاد ساختمان پایگاه امداد دریایی شهرستان دیر
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان بوشهر با بیان اینکه برای احداث ساختمان امداد و نجات دریایی 
شهرستان دیر ۳ میلیارد تومان تخصیص یافته است گفت: این مبلغ از محل اعتبارات شرکت شورای راهبردی 
پتروشیمی های پارس جنوبی مصوب شده است. 

آگهی 

گزارش

گزارش

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه 

در شورای اداری استان بوشهر در ابتدای سخنانش از مردم 

با  مقابله  در  افتخارآفرینی  جهت  به  بوشهر  استان  شریف 

استکبار و  پاسداری از میهن در مقابل کسانی که قصد تعدی 

ایشان  نمود.  تشکر  و  تقدیر  داشتند،  را  کشور  به  تجاوز  و 

همچنین ضمن تقدیر از نیروهای نظامی و انتظامی و همه 

مسئولین استانی و عرض تبریک مولود کعبه مولی الموحدین 

علی)ع( که اسوه عدالت در تحقق عدالت و پیمودن راه حق 

راه  پویندگان  و  شیعیان  از  که  کرد  امیدواری  اظهار  است، 

امیرالمومنین باشیم.

ایشان در ادامه به ماه رجب، ماه طلب آمرزش، ماه پربرکت 

ماه  این  در  امیدوار هستیم  اشاره کرد و گفت:  پراحسان  و 

پراحسان و پربرکت بیشتر بتوانیم به گره گشایی از مشکلات 

مردم بپردازیم.

ایشان در ادامه خاطرنشان کرد: اکنون که بیش از ۴۵ سال 

علیرغم  و  گذرد  می  اسلامی  انقلاب  شکوهمند  پیروزی  از 

تلاش های دشمنان اسلام در جهت پا نگرفتن و استمرار این 

انقلاب، خوشبختانه با تلاش همه مردم، بصیرت مردم و در 

میدان بودن همه مردم و با تلاش و همت همه مسئولین، 

نیروهای مسلح، بسیج، سپاه، فراجا و دیگر مسئولین قضایی، 

خوشبختانه امروز کشور ما، از همه زمان های خود پیش رو 

تر، مقتدرتر، ملت عزیزتر و مؤثرتر در مسائل منطقه ای و در 

جهان است.

رئیس قوه قضائیه  اضافه کرد: خوب است در این فرصت 

پیش رو که دهه فجر است و یادآور پیروزی انقلاب اسلامی، 

با ایجاد تحولی در گام دوم، از گذشته نگاهی به آینده داشته 

باشیم و نقاط ضعف مان را جبران کنیم و نقاط قوتمان را ارتقا 

بخشیم. و با پیشگیری از آسیب ها، ایجاد راههای ابتکاری و 

با انجام اقدامات انقلابی به صورت گسترده تر و با یک جهش 

بهتر نسبت به گذشته گام برداریم.

ایشان در ادامه به سه مقوله مهم فرهنگ، امنیت و اقتصاد 

اشاره کرد و  گفت: از این سه بخش نباید غافل شویم. در این 

اولویت هاست  ما، تشخیص  ترین هدف  سه بخش، مهم 

که باید بر آن متمرکز شده و همگام با سایر محورهایی که 

پیشرفت داشتیم، به پیش ببریم.

را  ایران  ای در سخنانش مردم  اژه  الاسلام محسنی  حجت 

مردمی خوب، قانع و قدرشناس دانست و گفت: ما باید به 

شکرانه این نعمت الهی و داشتن این نیروهای مخلص در 

با همه وجودمان برای خدمت به اسلام، خدمت به  نظام، 

زمینه  کردن  فراهم  در جهت  بیشتر  اهتمام  و  تعالی کشور، 

ارتقا وسایل دنیوی و معنوی مردم کوشا باشیم.  ایشان با 

بیان اینکه در این جلسه همه مسئولین استانی که متصدی 

دارند  حضور  قضایی  و  اقتصادی  سیاسی،  فرهنگی،  امور 

خاطرنشان کرد: استان بوشهر به لحاظ وجود ظرفیت هایی 

استاندار  که  غیره  و  زمین   ، دریا  غنی،  استعدادهای  چون 

نیز برشمردند، آیا واقعا باید با مشکل آب روبرو باشد؟ چرا 

نمی شود از این ظرفیت ها بیشتر استفاده کرد؟ آیا به تعبیر 

نماینده محترم مجلس که خرمای سال گذشته کشاورزان هنوز 

در انبارها باقی مانده؛ چرا نمی توانیم مشکل خرمای استان را 

حل کنیم؟ و یا دهها مسئله دیگر…

 رئیس قوه قضائیه  اضافه کرد: لازم است همین مجموعه که 

تمام تصمیم گیران، مجریان و مسئولین استانی وجود دارند، 

باید با احصا مشکلات استان و در نظر گرفتن اولویت مسائل 

و ظرفیت استان، با همفکری و همدلی به یک درک مشترک 

نسبت به موضوع برسند. اعتقاد دارم در این صورت بخش 

قابل توجهی از مسائل قابل حل خواهد بود. آن بخش هایی 

نیز که قابل حل نیست، نیز می توانند با اتفاق نظر واحد، به 

مرکز ارجاع دهند و مرکز را مجاب به رفع آن مشکل نمایند.

ایشان افزود: از لحظه ورود به استان، از لسان اغلب آقایان 

دادگستری  رئیس کل  مهرانگیز  بودن  مردمی  دلسوزی  و  از 

بسیار شنیدم. و اینکه او را وابسته به هیچ جریان سیاسی 

صرف  اوقاتش  بیشتر  که  داشتند  اذهان  و   دانستند  نمی 

رسیدگی به مشکلات استانی است. رئیس قوه قضاييه ادامه 

داد: در همین راستا اعلام می دارم هر گونه اختیاری که دارم 

و قانون اجازه تفویض می دهد، به ایشان تفویض می کنم. 

مگر در چند مورد بخصوص. شما در استان می توانید از طریق 

ایشان، امورات استانی را به پیش ببرید. 

در ادامه ایشان با تأکید بر مسئله انتخابات پیش رو، به توطئه 

های دشمن که در چند جبهه شامل مساله امنیت، پیشرفت 

سرمایه  امینت  در  خدشه  دینی،  های  ارزش  علمی،  های 

گذاری، علیه کشور در دست انجام دارد، اشاره کرد و گفت: 

دشمن سعی دارد حضور و نقش مردم در انتخابات را کمرنگ 

و بی تأثیر جلوه دهد، که این مسئله دلسوزانه و خیرخواهانه 

نیست. امروز دشمن می داند که شرکت نکردن در انتخابات 

به نفع اوست و به ضرر ما؛ به همین دلیل پافشاری دارد. لذا 

تجربه برای ما ثابت کرده بیشتر مسائل اقتصادی، سیاسی، 

امنیتی، نظامی و فرهنگی ما به همین انتخابات بستگی دارد. 

پس بکوشیم با ورود به میدان، مشارکت بالایی را رقم بزنیم 

و بدانیم که شرکت در انتخابات در همه مسائل مختلف کشور 

اثرگذار است.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رئیس قوه قضائیه:

امروز کشور ما از همه زمان های خود پیش رو تر، 
مقتدرتر، در مسائل منطقه ای و جهان است

آگهی 

آگهی تجدید مناقصه عمومی )یک مرحله ای( شماره 402/12
خرید ژنراتور بریکر 

تجدید آگهی مناقصه شماره 401/36  استعلام ارزیابي 
کیفی مناقصه گران عملیات خرید و نصب سیستم تهویه 

سوله انبار مواد شیمیایی 

   شركت مبين انرژي خليج فارس واقع در منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس در نظر دارد

خرید ژنراتور بریکر )تقاضای شماره  0130172( 

را از طریق مناقصه عمومی به شرکت های واجد صلاحیت واگذار نماید.

شرکت های متقاضی که دارای سوابق مرتبط در این زمینه می باشند، می توانند از طریق سامانه جامع 

معاملات به آدرس Contract.mobinec.ir که لینک آن در سایت شرکت مبین انرژی خلیج فارس 

www.mobinec.ir  قابل دسترسی است نسبت به دریافت اسناد مناقصه اقدام نمایند.

مهلت، و محل تحویل اسناد تكميل شده حداكثر  تا تاریخ  1402.11.23  استان بوشهر، عسلویه، 

منطقه ویژه اقتصادی انرژی پارس، شرکت مبین انرژی خليج فارس، دبیرخانه کمیسیون 

معاملات می باشد.

شرکت ها می توانند به صورت کتبی یک نفر نماینده جهت شرکت در جلسه گشایش پاکت های 

پیشنهادی که رأس ساعت 11:30 صبح  روز  سه شنبه 1402.12.1 برگزار می شود، معرفی نمایند.

مبلغ تضمين شركت در مناقصه  دو میلیارد ریال )2,000,000,000( ريال به صورت ضمانت نامه 

بانكي يا واريز نقدي به حساب جاری الکترونیک )جام( شماره 185364892 نزد بانک ملت 

شعبه مبین عسلویه به نام شركت مبين انرژي خليج فارس خواهد بود.

بديهي است ارائه اسناد مذكور هيچ گونه حقي را براي متقاضيان بوجود نخواهد آورد و اسناد 

و مدارك دريافتي غير قابل استرداد مي باشد.

* تلفن و ایمیل دبیرخانه کمیسیون معاملات:

tender@mobinec.ir   077.3729.5144.5146  و 

  * تلفن اداره مربوطه:   07737295251  و   07737295250 

روابط عمومی شرکت مبین انرژی خلیج فارس

شرکت مبین انرژی خلیج فارس واقع در منطقه پارس جنوبی )عسلویه( در نظر دارد 

جهت عملیات خرید و نصب سیستم تهویه سوله انبار مواد شیمیایی اقدام نماید. 

لذا شرکت هایی که دارای سوابق مرتبط و توان فنی و اجرایی لازم در این زمینه می باشند، 

در صورت تمایل می توانند، مشخصات و سوابق خود را به این شرکت ارسال نمایند.

شرکت های متقاضی که دارای سوابق مرتبط در این زمینه می باشند، می توانند از طریق 

سامانه جامع معاملات به آدرس Contract.mobinec.ir که لینک آن در سایت شرکت 

مبین انرژی خلیج فارس www.mobinec.ir  قابل دسترسی است، نسبت به دریافت 

اسناد ارزیابی کیفی اقدام نمایند.

بديهي است ارائه اسناد مذكور هيچ گونه حقی را براي متقاضيان بوجود نخواهد آورد و اسناد 

و مدارك دريافتي غير قابل استرداد مي باشد.

مهلت و محل تحویل  اسناد تكميل شده حداكثر تا تاریخ 1402،11،28

استان بوشهر، ویژه اقتصادی انرژی پارس جنوبی )عسلویه(، شرکت مبین انرژی 

خلیج فارس، کمیسیون معاملات

تلفن و ایمیل دبیرخانه کمیسیون معاملات:

tender@mobinec.ir    077.3729.5144.5146  و 

 تلفن واحد متقاضی:  07737295114 /  07737295000 داخلی 2097

روابط عمومی شرکت مبین انرژی خلیج فارس

نوبت اول نوبت اول 

1402111767

آگهی فقدان سند مالکیت پلاک 633 واقع در 
دیلم بخش هفت بوشهر

استشهادیه  برگ  دو  تسلیم  با  کپتان  /اسداله  آقای 

مدعی  دیلم   83 شماره  دفترخانه  در  شده  گواهی 

خانه  ششدانگ  مالکیت  سند  جلد  یک  است 

دیلم  در  واقع   633 پلاک  تحت  مغازه  بر  مشتمل 

بخش هفت بوشهرکه ذیل ثبت الکترونیکی شماره 

و  صادر  کپتان  اسداله  بنام   139520324007000349

مفقود شده  جایی  جابه  علت  به  و  گردیده  تسلیم 

را  مالکیت  سند  المثنی  صدور  درخواست  و  است 

لذا مراتب طبق اصلاح تبصره یک اصلاحی  نموده 

هر  که  میشود  اعلام  ثبت  قانون  آئینامه   120 ماده 

کس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای نموده 

و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود میباشد تا 

ده روز پس از انتشار این آگهی به اداره ثبت اسناد 

و املاک شهرستان دیلم مراجعه و اعتراض خود را 

ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله تسلیم 

نماید چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسد و یا 

در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنی سند 

طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد.

تاریخ انتشار: 1402/11/7

شماره: 221/م الف

یعقوب محمدی- رئیس ثبت اسناد و املاک 

شهرستان دیلم

1402111766

1402111768

09391899871

چاپ کتاب های شما از یک نسخه 
تا صد هزار نسخه

صفحه آرایی و طراحی کتاب، 
مجله و نشریات، بروشور و ... 

پذیرفته می شود

انتشارات شروع



صاحب امتیاز:
مؤسسه مطبوعاتی هوشمند رسانه امروز 

 مدیرمسئول: 
مازیار  هوشمند

سردبیر: 
علی هوشمند

مدیر گرافیك: 
فاطمه فیصلی
صفحه آرا:

محمد عباسی
نشانی دفتر مرکزی: بوشهر- خیابان 
طالقانی- بعد از پمپ بنزین وزیری- 
ساختمان شاتل- طبقه اول- واحد2 

تلفن:
     09176660552

 نمابر:
 021-89783331 
پست الکترونیکی:

payameasalooye@gmail.com

p.asalooye@gmail.com

payameasalooye.ir :وبسایت
چاپ:  کارگر 
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در  این نشریه:

زهرا  قدرتنما،

 سبحان قنبرپور، 

عبدالصمد شهریاری 

و ...

یادداشت

خبر

فرهنگستان خبر

دستور زبان

مجموعه شعر »اعجاز غزل« سروده محمد فردوسی مهر 

منتشر شد.این مجموعه شامل ۶۵ غزل در ۷۶ صفحه 

در  تومان  هزار  قیمت ۷۵  و  نسخه  با شمارگان ۵۰۰ 

انتشارات حوزه مشق راهی بازار کتاب شده است.

 در معرفی ناشر از این کتاب آمده است: زبان فارسی و 

ادبیات آن به قدری غنی است که در طول تاریخ ادبی 

ایران، شاعران بسیاری به نظم کشیدن آن را به بهترین 

شکل انجام داده اند و کتاب »اعجاز غزل« نیز سخنی 

نظم است که قطره ای از دریای وسیع سخن را بر کاغذ 

خود دیده است. در کنار غزل سرایان کم نظیر تاریخ ایران 

این کتاب قطره ای از دریای غزل و ادبیات ایران را به 

شما نشان می دهد. قطره ای که با خواندن دریای اشعار 

شاعرانی نظیر حافظ و سعدی و مولانا و فردوسی و 

پروین و شهریار و نظامی و ... بر قلم شاعر این کتاب، 

چکیده شده و در کتاب نیز ذکر شده: قبرِ پر از نور بزرگان 

شعر/نیک ترین های بنای من است / و از سبکی حال 

پس از خواندن غزل گفته شده: کوروش از حالِ سبک باز 

غزل ساخته است/ای غزل، بارِ مصیبت ز من انداخته ای/ 

خواندن این کتاب و شور غزلی که شاعر آن را در بر گرفته 

است، به عمیق تر شدن نگاه بر شعر و غزل کمک می کند 

و انسان را تسلیم مدهوشی و زیبایی غزل می کند.

دبیر جشنواره فرهنگی تاریخی حیات داوود گناوه از آغاز دومین 

محمد  ایرنا،  گزارش  شد.به  آغاز  شهرستان  این  در  همایش 

مظفری روز پنجشنبه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: امروز دومین 

جشنواره فرهنگی تاریخی حیات داوود با هدف معرفی جاذبه 

های گردشگری و توانمندی های شهرستان گناوه آغاز شدوی 

از اهداف مهم این جشنواره احیای هویت  با بیان اینکه یکی 

روستاهای شهرستان است افزود : امیدواریم در جریان برگزاری 

این جشنواره متولیان امر را متقاعد کنیم که باید کار بیشتر در 

روستاهای شهرستان انجام شود.

دبیر جشنواره فرهنگی تاریخی حیات داوود گناوه عنوان کرد: 

روستای مال قاید از روستاهای مهم شهرستان گناوه به لحاظ 

تاریخی و گردشگری است.مظفری با بیان اینکه در این همایش 

از شخصیت فرهنگی استاد امیر حسین حیات داوودی تجلیل 

به عمل آمد، یادآود شد: این استاد از مفاخر فرهنگی شهرستان 

استان که عمر خود را صرف خدمت به فرهنگ این دیار نموده 

خدمات  بر  علاوه  داووی  حیات  استاد  افزود:  است.مظفری 

فرهنگی در حوزه وقف نیز بسیاری از اموال و زمین های شخصی 

اش را وقف تاسیس اماکن فرهنگی اجتماعی و آموزشی روستای 

تاریخی حیات  قاید کرده است.دومین جشنواره فرهنگی  مال 

دیگر  روستای  چند  در  جاری  سال  پایان  تا  است  قرار  داوود 

شهرستان گناوه نیز برگزار شود.

خبر

عبدالزهرا صالحیتماشاپیشخوانخبر

»اعجاز غزل« منتشر شد

یادگیری برای صلح پایدار 
در روز جهانی آموزش

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر با اشاره به نام بلند بوشهر در عرصه شعر 

کشور به واسطه داشتن تاریخ درخشان شاعرانگی و وجود شاعران صاحب اندیشه و 

باورمند در این اقلیم گفت: ظرفیت شعری بوشهر موجب شده که این استان به عنوان 

یک منطقه ویژه فرهنگی شناخته شود.

به گزارش خبرنگار خبرگزاری کتاب ایران )ایبنا( در بوشهر، عبدالرحیم افروغ شامگاه 

سه شنبه در محفل »شعر بوشهر« گفت: این آب و خاک که نام بلند بوشهر بر آن 

نشسته است، از ابعاد مختلف مورد بررسی قرار گرفته و هر غیرتمندی بر حسب 

سلیقه و ظرفیت که در این استان وجود دارد، با عنوان خاصی از بوشهر و بوشهری ها 

و شهرها و آبادی های این جغرافیا یاد کرده است. بر حسب افکار و اندیشه های 

اقتصادی مناطقی از آن، منطقه ویژه اقتصادی یا طبق نگاه محیط زیستی بخشی از 

این خاک به عنوان منطقه حفاظت شده نامگذاری شده اند.

اعتراف کنیم که استان  تا  ارزشمند مقدمه ای است  این محفل  اما  ادامه داد:  وی 

بوشهر به واسطه ظرفیت بالایی که در حوزه شعر دارند، به عنوان یک منطقه ویژه 

و منحصربه فرد شناخته می شود. بوشهر با داشتن و تأسی از آيين ها، مسلک ها و 

فرهنگ غنی که در خود پرورانده، کتاب های قطوری را به سرزمین ایران تقدیم کرده 

است.

افروغ تأکید کرد: بوشهر، استانی است که فرهنگ متعالی مقاومت، ایستادگی و 

را در دل خود و طی  پاکدامنی و اصالت خانوادگی و نجابت  پایداری و فرهنگ 

چندین نسل پرورش داده است و اکنون نسل فعلی پرچمدار این فرهنگ است.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر یادآور شد: بدون اغراق بوشهر مهد 

تمدنی عظیم است که به کمک ابزاری توانمند در تاریخ ایران به بلندا و شوکت زبان 

فارسی افزوده است و این ابزار شعر است.

وی افزود: در وصف جایگاه شعر باید اشاره کنم که به عنوان یک رسانه در رزم با 

دشمن بارها با شرح عشق و حقایق نقش آفرینی کرده است.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر تصریح کرد: انقلاب اسلامی به عنوان 

از شعر فیض برد و در دوران  یک حرکت عظیم و نقطه تحولی به بهترین شکل 

دفاع مقدس نیز شاهد شکل گیری اشعاری دل انگیز و حماسه ساز بودیم. اینک که در 

آستانه دهه فجر قرار داریم شعر بستری برای نمایش آرمان های انقلاب و اندیشه 

امام راحل )ره( است.

وی سپس به پیشینه تاریخی شعر و شاعری در این استان اشاره و تصریح کرد: این 

خطه در طول تاریخ پذیرای محافل مختلف ادبی و جنگ نامه خوانی های بی شماری 

بوده است و ما نیز در دوره کنونی با برگزاری محافل شعری در تلاش هستیم تا شعر 

جنوب زنده و پویا بماند.مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی بوشهر با اشاره به جایگاه 

فایز دشتی گفت: با توجه به بلندای شعر و وجود شخصیت ممتاز فایز در عرصه ادب 

استان، این محفل ارزشمند را فرصت مغتنمی برای راه اندازی جایزه ادبی ملی فایز 

با محوریت »دوبیتی« به میزبانی بوشهر می دانیم. امیدوارم با راه اندازی این رویداد 

بزرگ ادبی، غنای شعر و دوبیتی های امروز بوشهر و ایران را به نمایش بگذاریم.

در ادامه این محفل، علیرضا قزوه، دبیر هجدهمین جشنواره بین المللی شعر فجر 

نخستین شاعری بود که روی صحنه آمد و شعر خود را قرائت. بعد از آن، شاعران 

برجسته کشوری و استانی شامل مصطفی محدثی خراسانی، صادق رحمانی، سعید 

یوسف نیا، محمود حبیبی کسبی، حسین دارند، محمدرضا احمدی فر، علی هوشمند، 

حیدر منصوری، تقیه زنگنه و فاطمه میرزای با بیانی رسا اشعار خود را قرائت کردند.

بردارنده  در  شد،  خوانده  برنامه  این  در  مذکور  شاعران  سوی  از  که  شعرهایی 

شاخص های حماسی و غنایی و موتیف های اخلاقی و ارزشی بود. موضوعات این 

اشعار حول موضوعاتی نظیر »شهادت«، »جنوب«، »ایران«، »نخل«، »خلیج فارس«، 

»بوشهر«، »حاج قاسم سلیمانی«، »شهدای حادثه تروریستی کرمان«، »اعتکاف«، »غزه 

و شهدای فلسطینی« و… می چرخید. از نکات قوت این محفل، می توان به نمایش 

شاعرانگی شاعران برجسته استان بوشهر که عمدتاً در عرصه غزل و سرودن اشعار 

آيينی خلاق و متمایز هستند، اشاره کرد.

همچنین در محفل شعر بوشهر، شاهد شنیدن اشعاری نغز از سوی شاعران ملی که 

به عنوان میهمان در این برنامه حضور داشتند در وصف بوشهر، دلوار و خلیج فارس 

بودیم. اجرای این برنامه بر عهده آرش شبانکاره، مجری صداوسیمای مرکز بوشهر 

بود. بیت خوان و آوازخوانی امید تکین، هنرمند بوشهری، دیگر بخش این محفل 

شاعرانه بود.

به گزارش ایبنا؛ محفل شعر بوشهر شامگاه سه شنبه با حضور مدیرکل و معاونین 

اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر؛ حامد محقق، معاون شعر و ادبیات 

خانه کتاب و ادبیات ایران؛ علیرضا قزوه، دبیر هجدهمین جشنواره بین المللی شعر 

شاهینی،  عبدالله  بوشهر،  استان  عمومی  کتابخانه های  مدیرکل  راهب  حیدر  فجر، 

استانی  و  کشوری  برجسته  شاعران  از  برخی  و  بوشهر  استان  هنری  رئیس حوزه 

و جامعۀ ادبی استان بوشهر در سالن علامه طباطبایی دانشگاه فرهنگیان بوشهر 

برگزار شد.

این محفل از سری برنامه های هجدهمین جشنواره بین المللی شعر فجر بود که به 

همت معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی و خانه کتاب و ادبیات ایران 

با همکاری اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر و انجمن شعر و ادبیات 

داستانی بوشهر برگزار شد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان بوشهر:

ظرفیت شعری از بوشهر یک منطقه ویژه 

فرهنگی ساخته است

»یادگیری برای صلح پایدار «  آموزش یک تلاش 

محوری است. این موضوع باید به توانمندسازی 

و  ها  نگرش  ها،  ارزش  دانش،  با  یادگیرندگان 

مهارت ها و رفتارهای لازم برای تبدیل شدن به 

نقش  کند.   کمک  خود  جوامع  در  عوامل صلح 

آموزش و پرورش ، معلمان و آموزش دهندگان در 

مبارزه با سخنان نفرت انگیز در نتیجه صلح و نظم 

دارای اهمیت است .برای رسیدن به این دستاورد، 

نگاه  یعنی جوانانمان  فردا  رهبران  به  باید  ابتدا 

کنیم. تضمین تعهد فعال نسبت به صلح مستلزم 

دانش  بتوانیم  آن  در  که  است  اندازی  چشم 

آموزان را با آموزش مناسب و ویژگی های رهبری 

جامع مجهز کنیم. تنها با به دست آوردن ارزش 

های دلسوزانه بی شمار می توانند رهبران جوامع 

زندگی  بعدی  مراحل  در  صلح  مدافعان  و  خود 

خود شوند.ارتباط موثر برای تقویت تفاهم و حل 

مسالمت آمیز تعارضات ضروری است. همدلی به 

دانش آموزان کمک می کند دیدگاه های مختلف را 

درک کنند، فرهنگ فراگیری و بردباری را پرورش 

تا  می سازد  قادر  را  آنها  انتقادی  تفکر  می دهند. 

درک  کنند،  تحلیل  و  تجزیه  را  پیچیده  مسائل 

کنند. علل ریشه ای درگیری ها و ابداع راه حل های 

نوآورانه به علاوه، انعطاف پذیری و سازگاری حیاتی 

از  عبور  مستلزم  اغلب  صلح  ترویج  زیرا  است، 

چالش ها و موانع است. توانایی همکاری و کار 

تیمی نیز برای ایجاد تأثیر جمعی ضروری است.

معاصر  آموزش  دستاوردهای  بزرگ ترین  از  یکی 

این است که در حالی که دانش آموزان به توسعه 

عاملیت  حس  می دهند،  ادامه  ویژگی ها  این 

برای  آنها  نیز به دست می آورند.  را  و توانمندی 

نیستند،  منفعل  ناظران  که  شهروندانی  پرورش 

اجتماعی  رفاه  در  فعال  کنندگان  مشارکت  بلکه 

دانش آموزان  که  زمانی  است.   حیاتی  هستند، 

می کنند،  قدرت  احساس  تفاوت  ایجاد  برای 

احتمال بیشتری دارد که در اقدامات بشردوستانه 

و فداکارانه شرکت کنند و در نتیجه به ساختار کلی 

صلح در جامعه کمک کنند.

فراتر از دامنه تبدیل شدن به رهبر، آموزش رهبری 

همچنین توانایی کمک به دانش آموزان را برای 

پرورش ارزش های مهم و مادام العمر که به آنها 

کمک می کند در هر مرحله از زندگی خود شکوفا 

شوند را محفوظ می دارد. همکاری، شفقت، تفکر 

انتقادی و غیره همگی عوامل فوق العاده مهمی 

هستند که می توانند مسیری موثر برای دانش 

آموزان برای تبدیل شدن به شهروندانی دلسوز، 

مسئولیت پذیر و درگیر کننده باشند.

با این حال، هیچ یک از اینها را نمی توان تضمین 

کرد مگر اینکه بسترهایی برای آموزش این ارزش 

است  دلیل  همین  به  باشد.  داشته  وجود  ها 

عهده  بر  آموزش  نوع  این  شروع  مسئولیت  که 

مؤسسات آموزشی است. 

برای تقویت کیفیت رهبری، مدارس می توانند 

رویکردهای یادگیری تجربی مانند یادگیری مبتنی 

را  بر پروژه، شبیه سازی ها و خدمات اجتماعی 

اتخاذ کنند. مدارس همچنین می توانند فعالیت 

تعارض  حل  تیمی،  کار  که  را  هایی  پروژه  و  ها 

و آگاهی محیطی را ارتقا می دهند، ادغام کنند. 

این روش ها تجربیات عملی را به دانش آموزان 

ارائه می دهند. که باعث ایجاد انعطاف پذیری، کار 

گروهی و احساس مسئولیت اجتماعی می شود.

فوق  فعالیت های  درس،  کلاس  قلمرو  از  فراتر 

بر  متمرکز  ابتکارات  و  باشگاه ها  از جمله  برنامه، 

برای  فوق العاده ای  راه های  نیز  و صلح،  پایداری 

دانش آموزان است تا مهارت های رهبری خود را 

در زمینه های دنیای واقعی توسعه دهند. شرکت 

در کارگاه ها و سمینارها همچنین راهی عالی برای 

آشنا کردن دانش آموزان با دیدگاه های مختلف 

و  صلح  با  مرتبط  واقعی  دنیای  های  چالش  و 

پایداری است.

پیاده سازی  برای  این گام ها  برداشتن  از  اما قبل 

برنامه  در  رهبری  و  بر صلح  مبتنی  آموزش های 

درسی عادی دانش آموزان، اهمیت آن باید درک 

شده و به ذینفعان مربوطه منتشر شود. بنابراین، 

به  اول  وهله  در  چرا  که  کنیم  روشن  باید  ابتدا 

ویژگی های رهبری در دانش آموزان نیاز است.

آینده هستند،  نماینده  آموزان  دانش  اینکه  اول 

هر  بلندمدت  رفاه  به  آنها  اقدامات  و  ها  ارزش 

این  گرفتن  نظر  در  با  کند.  می  کمک  جامعه 

دنبال  به  مربیان  و  گذاران  سیاست  موضوع، 

دانش  در  پایداری  و  صلح  های  ارزش  القای 

آموزان هستند تا آنها را فعال و مسئولیت پذیر 

انرژی  آرمان گرایی،  از  مملو  جوانان  دوم،  کنند. 

را به بازیگران  و دیدگاه های تازه هستند و آنها 

و  اجتماعی  مثبت  تغييرات  ایجاد  در  کلیدی 

محیطی تبدیل می کند. دانش آموزان را می توان 

به عنوان عوامل تغيير در نظر گرفت که می توانند 

هنجارهای اجتماعی را به چالش بکشند و تغيير 

برای  بستری  نهایت، موسسات  در  دهند.  شکل 

پرورش نه تنها برتری تحصیلی بلکه مسئولیت 

مدافعان  به  را  دانشجویان  و  هستند  اجتماعی 

طبیعی صلح و پایداری تبدیل می کنند.

ایجاد  برای  باید  جهان  چرا  که  است  واضح 

آن  شاهد  خواهیم  می  آینده  در  ما  که  تغييری 

باشیم، به جوانان امروز تکیه کند. از آنجایی که 

آنها در نهایت رهبران فردا خواهند شد، مسئولیت 

می  که  کنیم  حاصل  اطمینان  که  است  این  ما 

توانند ویژگی های رهبری سالم و طیف گسترده 

ای از دیدگاه ها را به دست آورند.

نیاز به ویژگی های رهبری در میان دانش آموزان 

همیشه برای ارتقای صلح در جامعه مهم خواهد 

که  نیست  انحصاری  صفت  یک  رهبری  بود. 

مختص عده معدودی باشد. این مهارتی است که 

می توان آن را در هر دانش آموزی پرورش داد . 

از طریق پرورش هوش هیجانی، رویکردی فعالانه 

برای حل مسئله، تاکید بر فراگیر بودن، و ترویج 

دانش آموزان  می توانیم  مشترک،  گروهی  کار 

به  متعهد  که  کنیم  تبدیل  رهبرانی  به  را  جوان 

ایجاد دنیایی آرام تر و هماهنگ تر هستند.

دومین جشنواره فرهنگی تاریخی 
حیات داوود گناوه آغاز شد

فراخوان اولین دوره جایزه  ادبی »پرانتز« منتشر شد.

بنابر اعلام دبیرخانه، اولین دوره جایزه ادبی »پرانتز« به 

بررسی و انتخاب بهترین آثار تألیفی )رمان، داستان 

بلند، مجموعه داستان کوتاه( در حیطه ادبیات گمانه زن 

)فانتزی، علمی تخیلی، وحشت( در سه بخش کتاب اول، 

بزرگسال و جوان )young adult( که برای اولین بار از بهار 

۱۴۰۰ تا زمستان ۱۴۰۱ منتشر شده اند، خواهد پرداخت.

داشتن شرایط زیر برای شرکت کتاب ها در جایزه ضروری 

است:

۱. کتاب ها باید تألیفی به زبان فارسی، برای گروه سنی 

بزرگسال یا جوان )young adult( و در زمینه ادبیات 

گمانه زن یا یکی از زیرشاخه های آن)فانتزی، علمی تخیلی، 

وحشت( قرار بگیرند.

۲. کتاب ها باید برای اولین بار در سال های ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ 

منتشر شده باشند.

۳. داستان های کوتاه اگر به صورت مجموعه داستان در 

یک کتاب چاپ شده باشند، امکان رقابت با سایر آثار 

را دارند.

۴. ناشرانی که کتاب هایی در این شرایط دارند، می توانند 

آثارشان را به دبیرخانه معرفی کنند.

۵. نویسندگان نیز خودشان امکان ارسال آثارشان را 

دارند.

۶. نویسندگانی که خودشان ناشر کتاب شان هستند نیز 

علاوه بر معرفی، باید یک جلد از کتاب شان را هم ارسال 

کنند.

۷. ناشر/نویسنده می توانند هر تعداد کتاب را که دارای 

شرایط جایزه هستند معرفی/ارسال کنند.

 از تمامی ناشران و نویسندگان ایران دعوت شده تا ۱۰ 

بهمن آثار واجد شرایط شان را به دبیرخانه  جایزه »پرانتز« 

ارسال کنند.

info@parantez-awards.ir :ایمیل دبیرخانه

علاقه مندان برای کسب اطلاعات بیشتر در رابطه با نحوه  

www. ارسال آثار و شرایط اولیه  جایزه، می توانند به

Parantez-awards.ir مراجعه کنند.

جایزه ادبی »پرانتز« 

فراخوان داد

یک شوخی درباره 

»استکان«!
منتقد تئاتر: هنر نمایش در تار و پود زندگی مردم خطه جنوب آمیخته است

»پیش قاضی و معلق بازی« یا 
»پیش غازی و معلق بازی«؟

بابک شاکر

سومین جلسه نقد و بررسی آثار بخش مسابقه و مرور صحنه ای چهل ودومین 

جشنواره تئاتر فجر، روز چهارشنبه - چهارم بهمن ۱۴۰۲- در تالار مشاهیر تئاتر شهر 

با حضور منتقدان تئاتر ایران؛ رضا آشفته، سیدعلی تدین صدوقی و علیرضا نراقی 

و علاقه مندان برگزار شد و نمایش های گزارش مفتوحه...تنگه فنی، بیهوده و بیرون 

پشت در مورد نقد و تحلیل قرار گرفتند.

تشدید احساسات در بسیاری از موقعیت های نمایش نیاز نیست

در آغاز جلسه، عوامل تولید نمایش گزارش مفتوحه...تنگه فنی از استان بوشهر 

با علی رضا نراقی و عباس غفاری منتقدان این نشست، به بحث و تبادل نظر 

پرداختند. نراقی، منتقد جلسه، ابتدا هنر نمایش را آمیخته در تار و پود مردم 

خطه جنوب دانست و سپس دیدگاه خود درباره شکسته  بودن پیوستگی زمان در 

نمایش گزارش مفتوحه...تنگه فنی را عنوان کرد.

وی افزود: در این نمایش، زمان شکسته می شود و دارای سیالیت است. این نوع 

جریان زمانی، نوع متحرک و سیال میزانسن را می طلبد. من در این نمایش، حجم 

زیادی حرکات صحنه ای دیدم، ولی به میزانسن تبدیل نشده  بودند.

فضل الله عمرانی کارگردان نمایش نیز با تاييد نظریات منتقد، اعلام کرد که تمام 

تلاش خود را برای رسیدن به میزانسنی متنوع انجام داده  است ولی شاید به 

خوبی انجام نشده  است.

علیرضا نراقی با تاکید بر این نکته که توجه بیشتر به نورپردازی، باعث ایجاد 

جغرافیای خاصی می شود که می تواند مانع بروز آشفتگی در صحنه شود، افزود: 

مساله دیگری که در نمایش شما قابل بررسی است، بهره گیری بسیار زیاد از بیان 

احساسی برای القای موقعیت های جنگ و درگیری انسان با مشکلات جنگ 

است. از نظر من، تشدید احساسات در بسیاری از موقعیت های نمایش نیاز 

نیست و حتی می تواند به نفس کار ضربه بزند و در این صورت، زبان و بازی 

تلف می شود. احساسات گرایی در نمایش، لازم و دارای پیشینه در ادبیات نمایشی 

است، ولی همچنان باید دارای فاصله انتقادی باشد تا رویداد نمایشی شکل گیرد.

محمدرضا آریانفر نویسنده نمایش نیز در ادامه جلسه، متن نمایشنامه خود را 

برگرفته از رویدادی مستند معرفی کرد و افزود: برای نگارش متن مجبور شدم تا 

بسیاری از جزئیات احساسی آن رویداد را در نمایشنامه خود درج نکنم.

و  غازی  »پیش  اصطلاح  ما  از  بسیاری  که  می دانستید  آیا 

معلق بازی« را به  اشتباه »پیش قاضی و معلق بازی« می نویسیم؟به 

گزارش ایسنا، گروه واژه گزینی فرهنگستان زبان و ادب فارسی در 

مطلبی به شیوه نگارش واژه »غازی« در ضرب المثل »پیش غازی و 

معلق بازی« که گاه با واژه »قاضی« اشتباه گرفته می شود پرداخته 

است. در این مطلب می خوانیم: »غازی« )از ریشهٔ غزو عربی به 

معنی جنگ( چندین معنا دارد، ازجمله »جنگجو« و »معرکه گیر« 

و »بندباز«. به همین دلیل خطاب به کسی که بخواهد دیگری 

را گول بزند، می گویند »پیش غازی و معلق بازی«؟ یعنی پیش 

کسی چون من، که کارم بندبازی و شیرین کاری است، این معلق 

زدن تو هنرنمایی ناچیزی است.

واژه »استکان« از کجا می آید و ریشه آن چیست؟

به گزارش ایسنا، گروه واژه گزینی فرهنگستان زبان و ادب 

فارسی در مطلبی با عنوان »ریشه شناسی عامیانه« درباره 

واژه »استکان« نوشته است: »استکان« واژه ای روسی به 

 East« معنای پیاله است اما برخی آن را برگرفته از عبارت

tea can« به معنای »ظرف چای شرقی« می دانند که 

ساختگی و درحد یک شوخی اینترنتی است و هیچ 

منبع معتبر علمی یا تاریخی ندارد.

اینگونه توضیح یا توجیه ناشناخته ها در حوزۀ ریشۀ 

کلمات را ریشه شناسی عامیانه می نامند که در آن 

کلمات صرفاً برپایۀ شباهت آوایی و نوشتاری بررسی و 

واکاوی می شوند و برایشان تاریخ یا داستان ساخته 

می شود.


